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Výbory, rady, komise

1.  Rada oblasti (do roku 2024)

Duchovenští členové

Procházková Ivana 

Hrubý Ctirad  (místopředseda)

Mrázek Milan

Laičtí členové

Konopík Petr  (oblastní vedoucí laiků)

Chlupáčková Martina

Pavelek Vít

2.  Pomocné orgány Rady oblasti:

Kancelář ústředí 

  Kukla Martin  (vedoucí, tajemník Rady oblasti)

Diakonie ECM

  Nyerges Karel  (tajemník pro sociální práci církve) 

  Rada Diakonie ECM

  Chlupáček David

  Brož Zdeněk

  Gärtner Filip

  Jeřábek Martin
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Komise pro finance a církevní majetek

Procházka Jan  (předseda)

Procházka Petr

Šimandlová Renata

Vladimír Pech

Správa budov

Mizur Martin  (vedoucí)

Fond údržby budov

Martin Kukla  (administrátor FÚB)

Misijní koordinátorka

Křížová Jana  (tajemnice Rady oblasti)

Misijní fond - Podpora misijních projektů

Kuchynka Pavel  (předseda)

Neužil Jiří

Pavelek Vít

Institut vzdělávání

Procházková Ivana  (zástupkyně ředitele) 

Rada Institutu vzdělávání

Procházková Ivana  (předsedkyně)

Havíř Josef

Jandovský Filip

Gärtner Filip
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Koordinátorka pro práci sester

  Kružíková Jolana

Do roku 2024:

3.  Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana  (sekretářka)

  Hajčiarová Libuše  (asistentka)

  Jandovský Filip  (statistik)

4.  Nominační výbor
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Konopík Petr  (oblastní vedoucí laiků)

  Kružík David

5.  Komise pro církev a společnost
  Jana Daněčková  (předsedkyně)

  Chlupáček David

  Chlupáčková Martina

  Kružík David 

  Vaďura Petr

6.  Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Hrubý Ctirad  (předseda)

  Jandovský Filip 
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Kuchynka Pavel

Mrázek Milan 

Novák Richard

Procházka Petr 

Shults Lev

7.  Komise pro práci s dětmi a dorostem
Wittner Pavel  (předseda)

Buchtová Jitka   

Červeňáková Michaela

Stoyová Olga

8.  Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Vaďura Petr  (předseda)

Jandovský Filip

Mrázek Milan

Neužil Zdeněk

Novák Richard 

9.  Komise pro řád církve (česká část VK)
Procházka Petr  (předseda)

Červeňák Josef

Chlupáček David

Křížová Jana

Vaďura Petr



OK ECM — 23. 4. 2022 — Praha 2     9 

10.  Komise pro liturgii
  Křížová Jana  (předsedkyně)

  Gärtner Filip

  Hrubý Ctirad

  Kuchynka Pavel

  Procházka Petr
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Seznam členů s prezencí

Duchovenští členové                                             

1. Brož Zdeněk, lokální kazatel, Litoměřice - Jablonné  /
2. Červeňák Josef, farář, Slaný (online) /
3. Daněčková Jana, farářka, Brno  /
4. Gärtner Filip, lokální kazatel, nemocniční kaplan  /
5. Hradský Pavel, farář, Plzeň 3 – Maranatha  /
6. Hrubý Ctirad, farář, Mikulov  /
7. Chlupáček David, diakon na zkoušku, Jihlava  /
8. Jandovský Filip, lokální kazatel, Litoměřice  /
9. Křížová Jana, farářka, Praha 2  /

10. Kuchynka Pavel, farář, Plzeň 1 – Lochotín  /
11. Kunstová Mária, kazatelka na zkoušku, Třeboň  /
12. Mrázek Milan, lokální kazatel, Praha 10 – Strašnice  /
13. Novák Richard, farář, Protivín  /
14. Neužil Zdeněk, lokální kazatel, Vimperk  /
15. Procházka Petr, farář, Praha 9 – Horní Počernice  /
16. Procházková Ivana, superintendentka, Praha  /
17. Shults Lev, farář, Praha 2 – Agapé  /
18. Vaďura Petr, farář, Tachov  /

Campbell Velma Delores, farářka, ESUMC Praha 10 (poradní hlas)  /
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Laičtí členové                                  

19. Havíř Josef, Brno /
20. Thál Josef, Jihlava /
21. Martin Lang, Litoměřice /
22. Stoyová Olga, Mikulov na Moravě  (online) /
23. Wittner Pavel, Plzeň 1 – Lochotín /
24. Konopík Petr, Plzeň 3 – Maranatha, člen RO  /
25. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město /
26. Holtman Eduard, Praha 2 – Agapé /
27. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice   o
28. Sýkorová Ivana, Praha 10 – Strašnice /
29. Bláha Petr, Praha 10 – ESUMC /
30. Piherová Eva, Protivín /
31. Pergnerová Zdena, Slaný /
32. Kurt Leylya, Tachov /
33. Hule Marcel, Třeboň /
34. Chlupáčková Martina, členka RO /
35. Pavelek Vít, člen RO /
36. Maržencev Milan, zástupce za mládež (náhradník) – AMM /

Celkem hlasů                                                                                 36

Vysvětlivky:
přítomen, přítomna: /
přítomen, přítomna pomocí videokonference: (online)
nepřítomen, nepřítomna: -
omluven, omluvena: o
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Program

Sobota 23. 4. 2022

9:00 – 9:30 Příjezdy

9:30 Bohoslužba

10:00 Zahájení konference
Volba skrutátorů 
Schválení Protokolu OK 2021 

Zprávy:

1.1.1 Zpráva superintendentky, zpráva za Radu oblasti
1.1.2 Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti
1.1.3 Setkání na sborech, pozvánka – příloha zpr. za R. oblasti
1.1.4 Setkání na sborech – příloha zprávy za Radu oblasti
1.2 Zpráva komise pro finance a církevní majetek
1.3 Zpráva za Fond údržby budov
1.4 Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy
1.5 Revizní zpráva za rok 2021
1.6 Zpráva Správy budov
2.1 Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii
2.2 Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů
2.3 Zpráva misijní koordinátorky
2.4 Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem
2.5 Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
2.6 Zpráva za Alianci metodistické mládeže
2.7 Zpráva Komise pro Řád církve 
2.8 Zpráva Komise pro liturgii
2.9 Zpráva Komise pro církev a společnost
2.10 Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů
2.11 Informace za Institut vzdělávání
2.12 Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice
2.13 Zpráva Nominačního výboru
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Zprávy farností:

3.1 Farnost Brno
3.2 Farnost Jihlava
3.3 Farnost Litoměřice
3.4 Farnost Mikulov a sbor Valtice
3.5 Farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský Týn
3.6 Farnost Plzeň 3 – Maranatha
3.7 Farnost Praha 2 – Nové Město
3.8 Farnost Praha 2 – Agapé
3.9 Farnost Praha 9 – Horní Počernice
3.10 Farnost Praha 10 – Strašnice
3.11 Farnost Praha 10 – ESUMC
3.12 Farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou
3.13 Farnost Slaný
3.14 Farnost Tachov
3.15 Farnost Třeboň   

15:00 Bohoslužba s VP

12:00 – 13:00 Přestávka na oběd
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Zápis z jednání

Úvodní bohoslužbě předsedá Vít Pavelek, 
káže Ivana Procházková na text J 20,19- 23, 
hudbou doprovází Milan Mrázek.

Konferenci řídí Ivana Procházková, superintendentka, 
zapisuje Libuše Hajčiarová, asistentka sekretářky.

Volba skrutátorů: Mária Kunstová a Ctirad Hrubý v sále, 
Tomáš Kostka pro připojené online.

Protokol OK 2021 je schválen.

Pavel Wittner podotkl, že zápis jednání by mohl být podrobnější. Ivana Pro-
cházková vyzvala diskutující, aby upozornili na výroky, které chtějí zařadit do 
protokolu.

Zprávy:

1.1.1 — Zpráva superintendentky a přílohy 

Byly přijaty.

1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Zprávu napsal předseda Jan Procházka, předložil ji člen komise Petr Procház-
ka. Upozornil na návrh:

Komise navrhuje Oblastní konferenci, aby souhlasila s úpravou výše úročení
ve „Fondu údržby budov“ tak, aby půjčky byly pro sbory výhodné oproti
půjčkám z banky a stejně tak i úročení vkladů. Pokud bude OK souhlasit,
komise by připravila návrh a předložila Radě oblasti ke schválení.

Návrh byl schválen jednomyslně a zpráva přijata.

1.3 — Zpráva za Fond údržby budov

Byla přijata.
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1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy

Zprávu předložil Martin Kukla.

Byla přijata.

1.5 — Revizní zpráva za rok 2021

Vzata na vědomí.

1.6 — Zpráva Správy budov

Zprávu předložil Martin Mizur a odpověděl na otázky.

Filip Gärtner se zeptal na revitalizaci areálu v Horních Počernicích. Ivana 
Procházková informovala, že za projekt nese odpovědnost Petr Procházka. 
On konzultuje průběh s Radou oblasti a se Správou budov; jsou připravovány 
webové stránky, které obsahují podrobné informace. Zásadní změny projektu 
by byly oznámeny a předloženy oblastní konferenci ke schválení.

Pavel Wittner se zeptal, jestli bude Poušť a Veselka v létě k dispozici ke 
kurzům a k rekreaci, když nyní jsou tam ubytovaní uprchlíci z Ukrajiny. Karel 
Nyerges, ředitel Diakonie odpověděl, že situace se mění a v polovině května se 
rozhodne. Ivana Procházková už dříve vyzvala kazatele, aby místo Pouště hle-
dali jiná místa pro konání kurzů. Řekla, že řada uprchlíků nemá kam se vrátit 
a Poušť je nyní jejich domov.

Zpráva byla přijata.

1.7 — Zpráva o vývoji finanční strategie ECM – prezentace

Martin Kukla reagoval na zájem farností a ve své prezentaci podal informace 
týkající se příjmů od státu a nakládání s nimi. Upozornil, že se tím zabývá  
Komise pro finance a církevní majetek a podává doporučení Radě oblasti. Rada 
pak rozhoduje, má totiž odpovědnost za nakládání s majetkem církve.

Následoval rozhovor o finanční situaci na farnostech. Byly vyzvány, aby hle-
daly další zdroje příjmů vedle příspěvků svých členů (pronájmy, granty atd.) 
Někteří faráři mají částečný úvazek na farnosti a pracují pro jiné zaměstnava-
tele (kaplani) nebo v celocírkevních aktivitách (např. superintendent, Institut 
vzdělávání), pak jsou placeni z Fondu solidarity.
Prezentace v upravené formě bude k dispozici pro farnosti.
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2.1 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii

Ctirad Hrubý odpověděl na doplňující otázky.

2.2 — Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů

Pavel Kuchynka vyzval ke hledání kandidátů pro tuto subkomisi.

2.3 — Zpráva misijní koordinátorky

Ivana Procházková ocenila práci Jany Křížové zvláště nyní při zajištění pro-
středků pro pomoc Ukrajině.

Zprávy 2.1 – 2.3 byly přijaty.

2.4 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Pavel Wittner upozornil na zájem o víkendovku pro dorostence. Nejbližší se 
bude konat v Plzni – Lochotíně, další místo nabídly sbory Horní Počernice 
a Litoměřice.

2.5 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

V rozhovoru se probíralo použití dotazníku pro mládež, která opustila aktivity 
sboru.

2.6 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Milan Mrázek odpověděl na doplňující otázky ohledně letního kurzua konfe-
rence mládeže.
Zprávy2.4 – 2.6 byly přijaty.

2.7 — Zpráva Komise pro Řád církve

Petr Procházka doplnil zprávu o výsledky online setkání s prezidentem Pře-
chodné rady vedení Global Methodist Church, kterou je Keith Boyett.

Zpráva byla přijata.
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2.8 — Zpráva Komise pro liturgii

Komise v minulém konferenčním období nepracovala.

2.9 — Zpráva Komise pro církev a společnost

Zprávu podala Jana Daněčková ústně. Navrhla témata k přemýšlení. 
Zpráva byla vzata na vědomí

2.10 — Zpráva Diakonie ECM 

Karel Nyerges podal zprávu ústně s tím, že ji pošle dodatečně.
Zdůraznil, že ECM a Diakonie mají velký potenciál. Tvoří je komunita lidí 
schopná vyvíjet aktivity potřebné pro službu společnosti.
Zpráva byla přijata.

2.11 — Informace za Institut vzdělávání

Ivana Procházková vysvětlila, že zpráva spadá do jednání výroční konference, 
ale týká se natolik české oblasti, že jako informace patří i na jednání oblastní 
konference.
Byla vzata na vědomí.

2.12 — Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Byla přijata.

2.13 — Zpráva Nominačního výboru

Byla přijata.

Zprávy farností 3.1 – 3.15

Byly komentovány a vzaty na vědomí.

Závěrečnou modlitební chvíli vedl Ctirad Hrubý, 
Večeři Páně předsedala Ivana Procházková.
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Zprávy

1.1.1 – Zpráva superintendentky, zpráva za Radu oblasti

Zpráva superintendentky 

Jako předsedkyně Rady oblasti a superintendentka jsem řídila a podílela se na 
práci ústředí české ECM, pravidelně jsem vedla porady kanceláře ústředí se 
společnými modlitbami, porady s vedoucím kanceláře Martinem Kuklou 
a ředitelem Správy budov Martinem Mizurem. Dle potřeby jsem svolávala 
a účastnila se dalších pracovních porad, např. ekonomického úseku s Danielou 
Daněčkovou, porad s ředitelem Diakonie ECM Karlem Nyergesem, příp. 
s dalšími spolupracovníky diakonie, se zaměstnanci a laickými spolupracov-
níky Institutu vzdělávání. Účastnila jsem se jednání výborů a komisí (zejména 
Výboru pro řád a Komise pro finance a církevní majetek), vedla pravidelné 
schůze kazatelů, účastnila se krajských setkání, připravovala a vedla schůze 
Rady oblasti české ECM. Spolu s ředitelem Správy budov jsme navštívili větši-
nu farností a některá naše střediska křesťanské pomoci (dále SKP), setkali jsme 
se se zodpovědnými duchovními a vedoucími hospodářských výborů (farnosti), 
řediteli a některými zaměstnanci (SKP), abychom podpořili spolupráci ústředí, 
farností a SKP, hledali možnosti vzájemné podpory a rozvinutí služby české 
ECM. 

Pravidelně jsem se účastnila setkávání a práce kabinetu a tzv. jižního kabinetu 
s bratrem biskupem, pracovních setkání výkonného výboru (exekutivy) naší 
centrální konference, setkání superintendentů a od ledna letošního roku také se-
tkání tzv. Kulatého stolu při naší centrální konferenci. Rovněž jsem se účastnila 
online setkání evropské větve Wesleyan Covenant Association. Účastnila jsem 
se všech jednání předsednictva Ekumenické rady církví v ČR (dále ERC), řídi-
cího výboru ERC, bohoslužebných a jiných akcí pořádaných ERC (od valného 
shromáždění na podzim r. 2021 jako první místopředsedkyně ERC). 

Sbory a farnosti jsem navštěvovala při hledání řešení, pokud někde vznikly 
komplikované situace, které vyžadovaly mou přítomnost nebo intervenci. Pod-
le potřeby více či méně pravidelně jsem se setkávala individuálně k pracovním 
a duchovním rozhovorům s kazateli, příp. dalšími laickými spolupracovníky, 
jednala se staršovstvy, výbory pro spolupráci mezi kazatelem a farností apod. 
Na některých farnostech jsem iniciovala a vedla rozhovor staršovstva, laických 
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vedoucích a kazatele o vizi služby sboru (farnosti). Vedla jsem jednání, která 
připravovala nová služební přidělení  na Výroční konferenci (dále VK) 2021, 
další od 1. 1. 2022 a nyní také na VK 2022. Spolu s dalšími členy Rady oblasti 
jsme organizovali a moderovali na sborech rozhovory o budoucnosti české 
ECM v kontextu dělení světové ECM. Vedla jsem farní konference, kázala (na 
sborech, v ČTV, ČRo), vysluhovala svatou večeři Páně, setkávala k další pasto-
račním rozhovorům, vedla přípravy na manželství. Účastnila jsem se Studijní-
ho týdne ve Vranově, exercicií ve Slaném a modulu D3 Propojené světy.

Od ledna do června 2021 jsem administrovala farnost Praha – Horní Počernice, 
od srpna do listopadu 2021 farnost Jihlava. 

Děkuji za spolupráci všem spolupracovníkům, duchovním, laikům, zaměstnan-
cům i dobrovolníkům. Nejmenuji vás zde, ale doufám, že mé osobní poděková-
ní zaznívá průběžně a že vám dávám dostatečně najevo, jak mne služba 
v naší církvi s vámi těší, že jsem za ni vděčná, že si vážím vaší obětavosti, 
práce, všeho dobrého, co přinášíte, děkuji za vaše modlitby a také shovívavost 
a trpělivost s mými nedostatky, v situacích, kdy nenaplňuji vaše očekávání, 
dělám chyby.

Těžiště své dosavadní služby vidím:

1. V osobním setkání a spolupráci s laickými vedoucími a duchovními české 
ECM, která bych ráda, aby vedla od vzájemného poznávání našich darů, 
povolání, od osobního poznávání, k prohloubení vzájemné důvěry, pro-
pojení ve službě církve, k propojení jednotlivých oblastí života a služby 
našich sborů, farností, středisek a celocírkevní služby. Např. osvědčilo se 
nám opětovné setkávání duchovních po krajích, tzv. výměna kazatelen, 
pracujeme na užším propojení Správy budov a hospodářských a finanč-
ních výborů na farnostech. Děkuji v této oblasti také všem členům KFCM, 
pomáhají Radě oblasti vést finanční záležitosti transparentně a efektivně. 
Se snižujícími se příspěvky od státu potřebujeme aktualizovat finanční 
strategii, hospodařit se zdroji (financemi, budovami) maximálně efektivně 
a hospodárně, naučit se na více farnostech využívat kromě darů a desátků 
další dobré dostupné finanční zdroje (např. granty a dotace, které poskytují 
města, kraje, stát).

2. Snažím se naslouchat a následně navrhovat, pokud je třeba hledat konsen-
zus, nebo přímo realizovat konkrétní kroky, které mírnily vzniklá napětí, 
řešily problematické situace nebo naopak směřovaly k udržení nebo rozvo-
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ji služby. Např. hledání naší společné cesty v situaci dělení světové ECM. 
Tzv. minimální konsenzus kazatelů a Rady oblasti prošel prvním „koleč-
kem“ rozhovorů na sborech. V těchto dnech probíhá rozhovor na další ro-
vině – v rámci modulu D3 Propojené světy. Krizové situace obnaží slabiny, 
ale jsou i šancí odhodit přítěž, přestat se zabývat nepodstatnými věcmi 
a soustředit se na to, co je nosné. Zkušenost velkého potenciálu krize jsme, 
myslím, do jisté míry objevovali v době pandemie Covid-19. Podobnou 
zkušeností procházíme od vypuknutí války na Ukrajině. Podobnou naději 
si uchovejme do našeho společného zápasu o jednotu naší církve v době 
dělení světové ECM. 

3. V duchu metodistické tradice vidím před námi velkou výzvu, aby církev 
zdravě vyvážila otevřenost, schopnost jít v dobrém s „dobou“, spolupraco-
vat s občanskou společností na jedné straně, a při tom běžela jen jeden „zá-
vod“, bojovala jen o jediný „vavřín“ – Krista Ukřižovaného a Vzkříšeného. 
Např. v tomto zápase o zdravou evangelijní, věrnou kristovskou vyváže-
nost stojí v první linii naše střediska diakonie. Věřím, že sbory, farnosti, 
ale i ústředí a různé oblasti celocírkevní služby se mohou v této oblasti 
v mnohém od středisek učit, inspirovat, nebo také poučit z chyb 
a omylů. Že je zároveň v této věci v naší církvi obrovský potenciál, ukáza-
la naše mobilizace, vaše obětavost, akceschopnost a kreativita, úžasná spo-
lupráce nejen napříč sbory, ale také s naší církví v zahraničí, po vypuknutí 
války na Ukrajině. Ráda bych, abychom si zkušenosti a tříbení, které nyní 
prožíváme, uchovali i do budoucna. Diakonie, diakonská služba – profesi-
onální i dobrovolnická příležitostná, a nakonec i ta ordinovaná je důležitou 
oblastí, ve které se evangelium stává „tělem“, zkušeností pomoci v nouzi, 
nadějí v utrpení. 

Jinými slovy: Vidím naši církev jako společenství lidí, kteří:

1. v srdci mají Krista, 
2. nohama stojí pevně na zemi, 
3. užívají své smysly, emoce i rozum jako antény, nikoli jako chapadla
4. a co se týče rukou: jednou se držíme bratra/sestry (tj. udržujeme spojení 

mezi sebou a s církví) a druhou ruku nabízíme jako ruku pomocnou, ruku 
podanou, ruku otevřenou.

Stojíme nohama na zemi: známe a pracujeme s realitou lidských potřeb, 
sklonů, silných i slabých stránek, s realitou politickou, ekonomickou, s reali-
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tou společenství jednotlivých sborů, jejich budovami, byty, s realitou finanční. 
Užíváme rozum s citem a emoce s rozumem, užíváme svůj zrak a sluch, hle-
díme si sebe navzájem, vzhlížíme k nebi, ohlížíme se, co je za námi, hledíme 
na cestu, která je před námi, nasloucháme Bohu, lidem kolem sebe. Nežijeme 
svou víru každý jen sám za sebe. Společenství je závazek i dar, břemeno i po-
klad zároveň. Uzavřená církev se mění v ponorku, v bublinu, ve které poklady 
brzy dojdou, jako dojde vzduch. Otevřená církev nemůže být dokonalá. Mějme 
svobodu v Kristu opustit touhu být svatí sami u sebe. Nebojme se omylů, chyb, 
víme, kde hledat sílu k nápravě, kam se vracet ke zdroji spásy. Společenství 
obnovované Kristovou spravedlností může vstávat z popela a jít dál.  

Do určité míry vnímám svou službu, že jsem jakýmsi mezičlánkem mezi 
českou ECM a společenstvím naší Centrální konference pod vedením bratra 
biskupa. V situaci napětí a dělení společenství světové ECM to není snadná 
role. Snažím se dělat maximum pro to, aby českou ECM, její život a službu, 
kontroverze LGBTQ+ nerozdělila. Budu usilovat o to, abychom si jako česká 
ECM našli své místo mezi metodisty, kteří se nově štěpí, ale snad se i nově 
spojují ve světě, v Evropě. 

Ivana Procházková

Zpráva za Radu oblasti

Rada oblasti (dále RO) od poslední oblastní konference (24. 4. 2021) jednala 
třikrát korespondenčně, čtyřikrát online, z čehož jedna schůzka byla společně 
s RO ECM v SR a s bratrem biskupem, prezenčně pak pětkrát, celkem tedy 
dvanáctkrát. Ze všech jednání je pořízen zápis, který byl vždy následně 
schválen. Zápisy jsou uloženy v archivu ústředí, některé důležité výstupy byly 
publikovány na webu ECM nebo v tzv. Oběžníku. Každé zasedání začíná 
krátkou pobožností, v jejímž vedení se členové RO střídají, končí opět společ-
nou modlitbou. Jednání RO se pravidelně účastní také tajemníci RO a podle 
potřeby další hosté. Petr Vaďura se jako poradce superintendenta účastnil do 
převzetí odpovědnosti za farnost Plzeň 3 – Husova.

Personální změny v kanceláři:

Sestra Daniela Daněčková nastoupila na pozici ekonomky v kanceláři ústředí 
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na úvazek 0,5 (1. 2. 2021). Během roku 2021 se změnilo personální obsazení 
pozice účetní pro Správu budov (paní Burandovou vystřídala paní Beránková). 
Děkujeme bratru Lubomíru Kacafírkovi za jeho mnohaletou službu v kanceláři. 
Na nově reorganizované místo nastoupila (1. 4. 2022) slečna Světlana Mašková 
na částečný úvazek (0,6). 

Celocírkevní záležitosti:

Na jaře r. 2021 RO revidovala a schválila revizi Vnitřního řádu ECM v ČR, 
zbývá ještě dopracovat a schválit revizi Vnitřních směrnic. 

Na podzim r. 2021 jsme z důvodu vážného osobního selhání řešili propuštění 
z duchovenské služby Jaromíra Andrýska, který nakonec působil ve farnosti 
Jihlava pouhé tři týdny. Díky velké důvěře, které se těšili ve farnosti bývalý 
kazatel Milan Mrázek a jeho žena, díky velké statečnosti obětí zneužívání, 
křesťanské zralosti jihlavského sboru, podpoře, které se nám dostalo od spolku 
Někdo ti uvěří, ředitele SKP Praha – Horní Počernice Romana Čepeláka, a nad 
tím vším samozřejmě díky Boží milosti a ochraně, jsme mohli celou záležitost 
rychle a otevřeně řešit. Celá tato kauza byla bolestná a namáhavá. Absolvovala 
jsem množství rozhovorů, ve farnosti Jihlava a Praha - Horní Počernice, na 
setkání kazatelů a ve zmíněných farnostech proběhly přednášky zaměřené na 
vztahové a sexuální zneužívání. Na půdě ERC vznikla z naší iniciativy Pra-
covní skupina pro prevenci a zneužívání v církvi. Připravujeme mechanismy 
prevence a řešení zneužívání nejen sexuálního, ale také zneužívání moci, peněz 
a duchovního. Doporučení, která z pracovní skupiny vzejdou, si církve sdruže-
né v ERC budou moci adaptovat na své vlastní podmínky. Za naši církev se do 
pracovní skupiny zapojí Milan Mrázek a Roman Čepelák

Zástupci RO vedli jednání se skupinou křesťanů v Českém Těšíně, která se 
chtěla v návaznosti na začínající službu Jaromíra Andrýska připojit k ECM. 
Farnost Jihlava byla připravená stát se „mateřským“ sborem pro tuto skupinu. 
Po propuštění Jaromíra Andrýska z ECM pozvání do ECM sice trvalo, ale 
skupina svůj původní záměr přehodnotila. 

Na svém jednání 27. 10. 2021 se rada jednomyslně připojila k tzv. minimální-
mu konsenzu duchovních české ECM v souvislosti s dělením světové ECM /
viz příloha/. Společně pak RO naplánovala setkání na všech sborech české 
ECM. Každého setkání se účastnil místní zodpovědný duchovní, superinten-
dentka a minimálně jeden další člen RO. Společně jsme informovali účastníky 
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o současné situaci ve světové ECM, v naší centrální konferenci, přestavili jsme 
základní pilíře metodistické tradice, která nás spojuje, a prezentovali minimál-
ní konsenzus. Na to účastníci setkání formulovali své porozumění situaci ve 
větách: Líbí se mi, že …., Přál(a) bych si, aby …., nebo Mám obavu, že …. 
Ze všech setkání jsme pořizovali zápis (anonymně). Většinou setkání probíhala 
v duchu vzájemného naslouchání a  s respektem. Jsme si vědomi, že se pohy-
bujeme na „tenkém ledě“, ale touha po zachování jednoty církve je ve všech 
našich sborech velká. Velmi děkuji všem členům RO, kteří věnovali své večery 
setkáním na sborech. Věřím, že přispěli k posílení důvěry mezi sbory a RO 
a naději, že najdeme společnou cestu do budoucna. K datu konání této Oblastní 
konference by se měly všechny tyto rozhovory už zrealizovat. Výstupům 
z těchto rozhovorů jsme se průběžně na RO věnovali. Další náš postup bude 
opět předmětem dohody mezi duchovními a RO.

Na základě potřeb a žádostí duchovních jednal Institut vzdělávání a RO poslé-
ze schválila smlouvu s ČCE o supervizi (1. 6. 2021). 

Novým tajemníkem pro sociální práci ECM (ředitelem Diakonie ECM) byl 
jmenován bratr Karel Nyerges. Nastoupil od léta 2021 nejprve na 0,2 úvazek, 
nyní na 0,5. Po vypuknutí války na Ukrajině převzala Diakonie vedení tří míst 
azylu pro uprchlíky. 5. 4. 2022 schválila RO základní strategii ECM týkající se 
organizace a financování pomoci české ECM Ukrajině a uprchlíkům z Ukrajiny 
v ČR.

RO spolupracovala se SR SKP Plzeň, schválila dvakrát odvolání a jmenování 
ředitelky MŠ a ZŠ při ECM v Litoměřicích, jmenovala nového ředitele SKP
Ječmínek, schvalovala obsazení správní a dozorčí rady SKP Pointu14.  

Ideová komise pro revitalizaci areálu v Praze v Horních Počernicích se vě-
novala možnostem a plánům dalšího fungování areálu, závěrečnou zprávu 
projednala rada na podzim r. 2021. Na základě služebního přidělení na výroční 
konferenci 2021 pracuje na částečný úvazek Petr Procházka jako koordinátor 
tohoto projektu.

RO se podílela na řešení personálního a finančního zajištění duchovní služby 
v ESUMC. Od léta bude novou farářkou sestra Nicole Sims, ordinovaná starší 
ECM v USA. Česká ECM získala pětiletý grant GBGM na podporu misijní 
práce v ESUMC Praha. Spolu s Nicole Sims přijede do ČR také její manžel, 
rovněž ordinovaný starší. Jeho služební přidělení bude směřovat s největší 
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pravděpodobností do Institutu vzdělávání. Výhledově však bude jeho peda-
gogické působení překračovat naši Výroční konferenci.

Hospodářské a ekonomické záležitosti

Rada projednávala otázky týkající se strategie údržby a rozvoje některých 
církevních objektů, např. rekreačního areálu Poušť, Veselka. V Sedlčanech 
je ve fázi zvažování výstavba bytového domu. Pokračuje příprava projektu 
na realizaci půdní vestavby v Praze Ječné ulici. Správa budov se podílí na 
plánování a přípravě projektu revitalizace areálu v Praze Horních Počerni-
cích. Další hospodářské záležitosti projednávané RO viz zpráva za Správu 
budov. 

Nově došlo změny složení Komise pro finance a církevní majetek (dále 
KFCM), do práce komise se zapojil bratr Vladimír Pech z Tachova. 
Ve spolupráci s komisí pak rada řešila většinu finančních záležitostí. 

Rada řešila finanční žádosti z farností, z SKP, žádosti jednotlivců. Projed-
návala rozpočet RO, Institutu vzdělávání, Správy budov a Diakonie. Rada 
schválila na návrh KFCM - a v souladu s přijatou strategií nakládaní s tzv. 
restitučními penězi - investici do nákupu akcií v hodnotě nejprve 13 mili-
onů (16. 3. 2022), následně pak v hodnotě dalších 10 milionů (5. 4. 2022). 
Rada se bude ve spolupráci s naší ekonomkou, Správou budov a KFCM vě-
novat vyhodnocení a revizi naplňování Strategie ECM a jejím výsledkům. 

V posledních dvou letech byl život a služba našich farností, sborů, středisek 
citelně ovlivněna omezeními souvisejícími s Covidem. Mnohá setkání mu-
sela být utlumena, některá byla zrušena, odložena, jiná se konala on-line. 
To mělo mnohdy nepříznivý vliv i na ekonomickou stránku chodu farností. 
Bratři a sestry, vážíme si jako RO vaší obětavosti ve službě, obětavosti 
finanční, vašeho modlitebního nasazení. Církev se mnohdy neuvěřitelně 
mobilizovala, rozvinula se vaše kreativita, objevili jste nové možnosti živo-
ta a služby našich sborů i středisek. Díky vám za to a díky Bohu, který nás 
posiloval, nesl a inspiroval.

Velmi děkuji všem členům RO, tajemníkům, zaměstnancům i dalším dob-
rovolníkům. Kéž vás Bůh provází svou radostí, posiluje vás v naději a nese 
svou láskou. 

Ivana Procházková, předsedkyně RO
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1.1.2 – Zastupování církve – příloha zprávy za Radu oblasti

Generální konference (2024):
• Delegát za ECM v ČR, Petr Procházka.

Centrální konference:
• Executive committee, Ivana Procházková.
• Working group Liturgy, Jana Křížová.
• Working group Theology and Ordained Ministry, Jana Daněčková.
• Working group Church and Society, předseda David Chlupáček.
• Working group Discipline and Judicial Matters, Petr Procházka.
• Committee on Investigation, Petr Procházka.
• Committee on Appeals, Pavel Hradský, náhradník Josef Thál.
• Counsel for the Church, Petr Procházka.

Zástupci za Centrální konferenci na evropské úrovni:
• European Board of Drug and Alcohol Concerns, David Chlupáček.
• European Methodist Council (EMC) and Joint Commission of UMC 

in Europe, David Chlupáček.
• Fund for Mission in Europe (FMIE), David Chlupáček.
• Methodist e-Academy (Governing Board) a MTSE, Ivana Procházková.
• Methodist-related Theological Schools in Europe (MTSE), Ivana Procházková

Zástupci za Centrální konferenci na celosvětové úrovni: 
• Standing Committee on Central Conference Matters, Petr Procházka.
• IMT – In Mission Together, za Českou republiku, Jana Křížová.

Zastupování v ekumenických institucích a na konferencích:
• Ekumenická rada církví (ERC), Ivana Procházková.
• Komise pro ekumenismus ERC, Josef Červeňák.
• Výbor České biblické společnosti, Josef Červeňák.
• Modlitba za domov, přípravný výbor, Martin Jeřábek.
• Světový den modliteb, přípravný výbor, bez zastoupení.
• Výkonný výbor VDP (velký výbor), Zdeněk Brož.
• Komise odboru církví Ministerstva kultury pro výběr kulturních aktivit církví 

a náboženských společností a projektů spolků, Jan Procházka.
• Denní čtení 2022 přípravný výbor, Jana Křížová.
• Valné shromáždění ERC v ČR 2021, Ivana Procházková, Milan Mrázek, Martin Kukla.
• Valné shromáždění ČBS 2021, Josef Červeňák a Martin Kukla.
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1.1.3 – Setkání na sborech, pozvánka – příloha zprávy za 
Radu oblasti
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1.1.4 – Setkání na sborech – příloha zprávy za Radu oblasti
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1.2 – Zpráva Komise pro finance a církevní majetek

Složení komise se v roce 2021 změnilo, nyní pracuje ve složení Petr Procház-
ka, Renata Šimandlová, Vladimír Pech a Jan Procházka.

Činnost komise

V uplynulém roce se komise zabývala předloženými rozpočty Správy budov 
a Rady oblasti. Aktivně se do rozpočtů zapojila a doporučila některé menší 
změny, které byly přijaty. Ale jinak konstatovala, že předložené rozpočty byly 
přehledně a zodpovědně připraveny. Těm, kteří je připravovali, patří dík.

Ekonomka církve sestra Daněčková dohledala všechny příjmy a výdaje kom-
penzačních financí církev X stát a vypracovala přehlednou tabulku o jejich 
pohybu. Tato tabulka významně pomůže komisi při rozhodování o dalších 
investicích. Sestře Daněčkové moc děkujeme.

Také projednala možnost koupě jedné konkrétní nemovitosti v Plzni. Doporuči-
la ji Radě oblasti, ta však nakonec koupi neodsouhlasila. Komisi byly předlože-
ny studie úprav Veselky a Pouště.  K těmto studiím zatím nebyla přijata žádná 
rozhodnutí, neboť chyběly některé podklady.

Komise navrhuje Oblastní konferenci, aby souhlasila s úpravou výše úroče-
ní ve „Fondu údržby budov“ tak, aby půjčky byly pro sbory výhodné oproti 
půjčkám z banky a stejně tak i úročení vkladů. Pokud bude OK souhlasit, 
komise by připravila návrh a předložila Radě oblasti ke schválení. 

V Praze dne 4. 4. 2022, Jan Procházka
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1.3  –  Zpráva za Fond údržby budov

FÚB fungoval i v roce 2021 v souladu se schválenými zásadami. 
Podrobný přehled FÚB za rok 2021 viz tabulka na následujících stranách.

Daniela Daněčková
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pokračování tabulky →



34     OK ECM — 23. 4. 2022 — Praha 2

→  pokračování tabulky
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1.4 – Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy

I minulý rok byl život církve a kanceláře Rady oblasti částečně ovlivněn – nyní 
snad již doznívající – koronavirovou pandemií. S celkovým volnějším přístu-
pem vůči covidu bylo již možné organizovat více prezenčních setkání, novým 
normálem se stala i kombinace prezenčních účastníků s online účastí chybějí-
cích účastníků.

Co se týká mimořádných událostí a akcí, v posunutém termínu v květnu 2021 
se uskutečnila slavnostní ekumenická bohoslužba s rozlučkou s předchozím su-
perintendentem Petrem Procházkou a inaugurací nové superintendentky Ivany 
Procházkové.

V listopadu 2021 dále proběhly spolu s posunutým jednáním Výročním konfe-
rence několikrát odsunuté oslavy sta let církve, včetně slavnostní ekumenické 
bohoslužby. Všem, kteří se jakýmkoliv způsobem do akce zapojili a umožnili 
její zdárný průběh, patří veliké díky! 

Agenda kanceláře

Běžná agenda spravovaná kanceláří Rady oblasti je tradičně komplexem řady 
různorodých činností a často musí pružně reagovat na aktuální potřeby jed-
notlivých zaměstnanců, farností, námi zřizovaných organizací, partnerských 
subjektů v Česku i zahraničí, i dozorových orgánů státní správy. Výběrově 
z nich zmiňuji:

Finance, personalistika, orgány státní správy:

• Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a mzdové agendy.
• Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy 

a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností 
i jimi zřizovaných organizací.

• Zpracování účetnictví církve. 
• Zpracování čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad.
• Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
• Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnos-

tem, včetně darů od spřátelených sborů v USA.
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Zahraničí:

• Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizace-
mi, konferencemi a farnostmi. 

• Péče o zahraniční návštěvy. 

Život církve:

• Hlavní organizace či nápomoc při organizaci veškerých setkání kazatelů 
a zaměstnanců a členů církve, např. schůze kazatelů, Oblastní konference, 
Výroční konference, vánoční setkání, exercicie, studijní týden, ekumenické 
bohoslužby, setkání přípravných výborů, komisí, ekumenických setkání atd.

• Praktická podpora pro Institut vzdělávání.
• Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkev-

ního časopisu Slovo a život.
• Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – proto-

kolů Oblastní a Výroční konference i dalších aktuálních publikací, jejich 
následná distribuce.

• Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.).

Zaměstnanci:

V loňském roce ukončila na vlastní žádost pracovní poměr účetní Jindřiška 
Burandová, po reorganizaci náplně práce a vypsání nového výběrového řízení 
se účetní Správy budov stala nová kolegyně Věra Beránková. Stávající účetní 
Renata Bednářová se primárně zabývá agendou účetnictví kanceláře Rady 
oblasti. 

V rámci dlouhodobé reorganizace práce kanceláře Rady oblasti byl recepční-
mu a pokladníkovi Lubomíru Kacafírkovi po dohodě počínaje lednem zkrácen 
úvazek z 0,6 na 0,2, z osobních důvodů však pro něj bohužel nebylo a není 
možné pokračovat a ke konci března – po třiadvaceti letech práce u nás – požá-
dal o ukončení pracovního poměru. 

Počínaje dubnem 2022 začala na zkrácený úvazek 0,6 působit jako asistentka 
kanceláře Rady oblasti nová kolegyně Světlana Mašková.
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Kolektiv kanceláře aktuálně tvoří tito stálí zaměstnanci: ekonomka Daniela 
Daněčková (úvazek 0,5), účetní Rady oblasti Renata Bednářová (úvazek 0,65), 
účetní Správy budov Věra Beránková (plný úvazek), asistentka kanceláře 
Rady oblasti Světlana Mašková (úvazek 0,6), vedoucí kanceláře Martin Kukla 
(úvazek 0,9). 

Velmi děkuji všem mým kolegům v kanceláři i vám všem ve farnostech za 
spolupráci a vaše usilovné nasazení na společném díle. Kéž v našem snažení 
máme k nápomoci plnost Božího vedení, moudrosti i požehnání!

Martin Kukla

Finanční přehledy viz následující strany.
Revizní zpráva za rok 2021 je přiložena samostatně.
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2021
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2021
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2021
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2021
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PŘEHLED VÝNOSŮ 2021
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PŘEHLED AKTIV 2021
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PŘEHLED PASIV 2021
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2021

STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ 
STÁTU S ECM
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1.5 – Revizní zpráva za rok 2021

Předmětem revize byly:

• Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování
• Hospodárnost a účelnost výdajů

Závěr:

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. 
Účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových a výdajo-
vých pokladních dokladů atd.).

Výdaje jsou vynakládány účelně.

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno v souladu s účetními a daňovými předpisy.

Závěr: účetnictví za rok 2021 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2021 do fondů rozhodne Rada oblasti. 

19. 4. 2022

Ing. Hana Macková
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1.6 – Zpráva Správy budov

Vážení delegáti Oblastní konference, sestry a bratři, chci vás touto zprávou 
seznámit se všemi podstatnými změnami a událostmi roku 2021 ve Správě 
budov. Zaměstnanci SB a změny v roce 2021. V roce 2021 došlo ke dvěma 
významným změnám v personální oblasti. Především po delším hledání a úva-
hách jak optimálně uspořádat účetní agendu jsme přistoupili k personálnímu 
rozdělení pozice účetní pro Správu budov a pro Radu oblasti. Účetní agendu 
Správy budov má nyní nově na starosti Věra Beránková.

V průběhu roku jsme rovněž řešili optimalizaci a změnu těžiště náplně práce 
recepce, kde došlo i díky onemocnění Covid-19 k omezení procesů Správy 
budov. A naopak se ukázala potřeba chybějící síly asistenta kanceláře RO.

Chci rovněž na tomto místě poděkovat všem, kteří se na správě majetku ECM 
podílejí ať už zaměstnancům nebo pracovníkům na dohody, ale zvláště dobro-
volníkům na farnostech.

Správa nemovitostí
Investice, rekonstrukce a opravy

I v roce 2021 jsme se potýkali s omezeními, která přinesla pandemie nemoci 
Covid-19 a některé problémy, především ve vztahu s nájemci obchodních pro-
stor, se do konce roku nepodařilo vyřešit.

Ječná 19

V roce 2021 dále pokračovaly přípravné projektové práce na projektu půdní 
nástavby a výtahu v Praze

2 – Ječná 19. Studio AI Design připravovalo vizualizace, které si vyžádalo 
MHMP, ale stále se nepodařilo projektovou studii projednat a získat jejich zá-
vazné stanovisko. V průběhu roku se ukázaly ještě dodatečné závady hydroizo-
lace v archivu, které jsme již začali řešit, ale dochází tím ke zdržení v přesunu 
archivu do nových prostor.

Obnova IT infrastruktury kanceláře, úspěšně proběhla a to umožnilo nasazení 
nového serverového řešení pro evidenci a správu majetku WindomySQL, která 
od poloviny roku 2021 běží ve zkušebním provozu a postupně je nasazována
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do produkčního provozu a je k dispozici i správcům farností. Mimo to probíha-
la běžná údržba a opravy objektu včetně bytů.

Horní Počernice

V roce 2021 se práce na areálu ECM Horní Počernice postupně soustředily 
na projednání v územním řízení. Připomínky úřadů a dotčených institucí se 
zapracovávaly do dokumentace tak, aby bylo možné získat jejich souhlasná 
stanoviska. Aktuálně je největším problémem získání souhlasu od VaK, kde 
zatím není k dispozici dostatečná kapacita sítí k odvádění splaškových vod. 
Doufáme, že se situaci podaří během tohoto roku vyřešit.

Vrchlického 56

V domě v roce 2021 probíhala pouze nutná běžná údržba a řešení havárií.

Vršovice

V roce 2022 se realizovaly výměny vstupních dveří do dvora a garážových 
vrat. Dokončilo se vybavení společenské místnosti Semináře a malování. Zača-
lo se nutnými výměnami vodoměrů.

Sukova 2 a Thámova 4

V Sukově proběhly práce na dobudování WC v suterénu a získali jsme další 
samostatný prostor k pronájmu. Pro nájemníky byly dobudovány sklepní kóje 
a z bezpečnostních důvodů bylo potřeba vybudovat kamerový systém. 
V Thámově započala oprava sklepních prostor, aby bylo možné je plnohodnot-
ně využít.

Ostatní

Objekty Diakonie – V minulém roce se začaly objevovat signály potřeb oprav 
objektů diakonie v Plzni – Vršíček, Bójka a Point14. Horní Počernice viz výše.

Slaný – V režimu havarijní opravy jsme museli rekonstruovat hromosvody 
(z důvodu získání revize).

Litoměřice – Se zástupci farnosti jsme diskutovali péči o byt v Terezíně, který 
má farnost ve výpůjčce.

Dle SVJ je nutné přistoupit k výměně oken, aby bylo možné přistoupit k zatep-
lení fasády.
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Maranatha – Farnost zamýšlí bezbariérově zpřístupnit prostor modlitebny, ale 
zatím se nepodařilo najít firmu, která by zakázku z důvodu záruk realizovala v 
celku. Sedlčany – V roce 2021 jsme zažádali o změnu územního plánu tak, aby 
bylo možné pozemky využít i pro stavbu bytových domů.

Protivín – Plánovaná rekonstrukce střechy po dokončení projektu se neuskuteč-
nila z důvodu skokového zvýšení ceny a nedořešeného financování.

Vimperk — společenství ve Vimperku pokračuje s opravami zakoupeného 
domu. Měly by zde být dva byty a prostory pro aktivity dětí.

Veselka – V minulém roce se podařilo dokončit nákup pozemku od Jihočeského 
kraje a je možné postoupit k rekonstrukci plotu podle nově zaměřeného obvodu 
pozemku.

Běžné hospodaření
Běžná údržba a neplánované opravy, malování chodeb a bytů, obnova vyba-
vení, změny a uzavírání nájemních smluv, zpracovávání vyúčtování a mnoho 
dalšího.

Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech i vám za pozornost 
a podporu. 

Martin Mizur
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2.1 – Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 
Komise se v uplynulém konferenčním období setkala pětkrát. Bylo to v první 
polovině roku a vždy online, což se velmi osvědčilo. Druhá polovina roku byla 
ze strany vedoucího komise poznamenána tornádem a kroupami na Jižní Mora-
vě, kam musel napřít mnoho sil.

Na setkáních komise jsme sdíleli zkušenosti, seznamovali se s evangelizačními 
projekty a byli v kontaktu s lidmi v církvi, kteří mohou evangelizaci a misii 
podpořit.

• sestra superintendentka – rozhovor nad částí formuláře „Nasměrování služ-
by“ z Farních konferencí,

• David a Dominika Kružíkovi – projekt M4,
• Pavel Kuchynka – rozhovor o podpořených misijních projektech církve 

(z Letniční sbírky),
• Richard Novák – možnost využití podpora MŠMT na prázdninové kempy.
• Dohodli jsme několik článků do SaŽ k povzbuzení na evangelizačním poli.

Hovořili jsme i o naší „agendě“ – jak chceme podpořit naplňování poslání círk-
ve, totiž získávání učedníků pro Ježíše Krista. Toto jsme ale z výše uvedených 
důvodů a vytížení všech členů komise zatím nedotáhli ke konkrétnímu výsled-
ku. Takže dotažení „vrtulníkových peněz“ – co bychom udělali s jedním, deseti 
a sto tisíci na účtu je teprve před námi.

Jako životný projekt se ukázaly Modlitby za církev – Modlitební štafeta 
a setkávání koordinátorů štafety jednotlivých farností. Celkem je nyní zapojeno 
čtrnáct slovenských a českých farností. Devět z těchto farností – jako koordi-
nátoři – zastupují laici, což je i díky propagaci této aktivity na setkání laiků na 
minulé Výroční konferenci. Cílový stav je, aby všichni koordinátoři byli laici.

Koordinátoři se setkávají (online) každý měsíc ke sdílení a povzbuzení. 

V poslední době postupně představujeme své farnosti se zaměřením na evan-
gelizační a misijní aktivity. Ne vždy se mohou zúčastnit všichni, ale vždy je 
setkání velmi podnětné a povzbudivé. Navíc nám slouží jako zdroj inspirace, 
jak modlitební štafetu vést ve své farnosti a jak bratry a sestry ve farnostech 
k modlitbám povzbudit.

Ctirad Hrubý
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2.2 – Zpráva za Misijní fond – Podpora místních projektů

Ze zaslaných žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: Kurz Alfa 
(ECM Praha – Horní Počernice), Podpora nadsborové misijní práce ve vězni-
cích (ECM Litoměřice), Misijní skupinka Stříbro (ECM Tachov), Tábor pro 
dorost ECM (ECM Plzeň 1 a KPDD), Propagace GaleriECM (ECM Praha 2) 
a Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (SKP Plzeň).

Sbírka na podporu misijních projektů vynesla 39.100,- Kč. Z misijního fondu 
byla rozdělena podpora žadatelům vybraných projektů následujícím způsobem:

Kurz Manželské večery (ECM Praha – Horní Počernice): 9.200,- Kč;

Podpora nadsborové misijní práce ve věznicích (ECM Litoměřice): 8.000,- Kč;

Misijní skupinka Stříbro (ECM Tachov): 7.600,- Kč;

Tábor pro dorost ECM (ECM Plzeň 1 a KPDD): 5.000,- Kč;

Propagace GaleriECM (ECM Praha 2): 4.300,- Kč;

Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (Plzeň - SKP): 5.000,- Kč.

Děkujeme všem dárcům za projevenou štědrost a vzájemnost ve společné 
službě evangelia.

Pavel Kuchynka

2.3 – Zpráva misijní koordinátorky

V rámci projektu In Mission Together (IMT) přijaly v roce 2021 české far-
nosti ECM dary v celkové hodnotě necelých 20 000 dolarů (Jihlava, Mikulov, 
Litoměřice, Praha Horní Počernice, Praha Strašnice, Vimperk).

Vzájemné návštěvy dobrovolnických týmů byly omezeny kvůli pandemii 
a také kvůli nejasným poměrům v naší církvi v USA. Generální konference 
byla odložena na rok 2024, ale některé sbory i celé výroční konference ze 
svazku ECM odcházejí a lidé nejsou ochotni podporovat finančně  něco, o čem 
nevědí, kam to směřuje. 
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Spolupráce partnerských sborů pokračuje díky osobním vztahům. Nová part-
nerství nyní nevznikají. 

Funkce koordinátora In Mission Together pro naši oblast – střední a východní 
Evropa není obsazena.

V březnu 2022 se ozvali lidé ze stávajících i bývalých partnerských sborů 
a posílají peníze pro práci s ukrajinskými uprchlíky.

Jana Křížová

2.4 – Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem

Tak rád bych napsal – V každé farnosti a na každém sboru jsou děti rozděleny 
do několika tříd nedělních besídek, pravidelně přes týden se pořádají schůzky 
dorostu. Ve společenství je dostatek rozvíjejících se služebníků, kteří pro ně 
připravují skvělé programy a radují se ze služby. Děti a dorost jsou nadšení 
z Pána Ježíše, ze svých sborových přátel a z programů takovým způsobem, že 
přicházejí jejich nevěřící přátelé, ve sborech se obracejí, přivádějí svoje rodiny, 
nechávají se pokřtít a vstupují do církve. Děti i dorost zakládají modlitební 
skupinky ve svých školách, ale budují svůj život i v soukromí, přijímají cha-
rismata a slouží svými dary. 

Na každém sboru funguje přes týden pravidelný evangelizačně zaměřený 
dětský klub, různé kroužky pro děti, organizuje se podpora sociálně slabým 
rodinám. Zatím je to touha našich srdcí, věříme, že k tomuto obrazu můžeme 
společně směřovat. Skutečností zůstává, že na některých sborech není práce 
s dětmi a dorostem vůbec.

V uplynulém období jsme jako členové komise komunikovali převážně e-mai-
lem. Podařilo se díky týmu nadšenců z různých sborů uspořádat po letech opět 
první letní stanový tábor pro metodistický dorost. 

Konal se v Plzeňském kraji. Navazující podzimní víkendovka v Jihlavě byla 
kvůli covidu přesunuta na jaro. Druhý ročník tábora se již připravuje. Pomá-
hali jsme najít náhradního hlavního vedoucího jihlavského dětského tábora 
na Poušti. Nechali jsme se inspirovat koordinátory modlitebního řetězce a po 
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jejich vzoru se komise začala scházet on-line k modlitbám, které zaměřujeme 
na děti a dorost naší církve.

Občas využíváme mailový adresář vedoucích práce s dětmi a dorostem na sbo-
rech. Z některých vyplněných dotazníků pro odešlé mládežníky vyplynulo jako 
velmi významné – vedení ke Kristu, prostor se projevit, čas strávený s vrstev-
níky, pobyty mimo kostel, společné akce, zážitky a osobní přístup. Vidíme jako 
nezbytné neopomíjet tyto prvky, aby nám dorostenci ze sborů neodcházeli.

Došlo ke zredukování Komise – v prosinci jsme se rozloučili s Miluškou 
Šálkovou a v březnu s Pavlem Hradským. Oběma za dlouholetou práci moc 
děkujeme. Uvítáme další nové členy Komise, dejte prosím vědět na sborech.

Považujeme za důležité, aby byly děti pravidelně přiváděné do společenství 
Božího lidu, ale také aby byly k Bohu vedené doma. Považujeme za důležité, 
aby rodičům byla poskytována náležitá duchovní péče, aby nedocházelo k roz-
vodům na sborech. Považujeme za důležité, aby byli dorostenci povzbuzováni 
k přebírání odpovědnosti za sborové služby, jako pomoc pro hlubší prorůstání 
do sboru. Děkujeme za jakoukoliv formu spolupodílení se ve službě rodinám, 
dětem, dorostu.

Pavel Wittner

2.5 – Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými

Činnost Komise byla ochromena pandemií. Přesto jsme se pokusili povzbuzo-
vat jednotlivé správce farností, aby se zabývali dotazníkem, který měl zjistit 
vztah bývalých mládežníků k mateřskému sboru a celé církvi. Bohužel se nep-
odařilo získat dostatečné množství výstupů, aby bylo možno dojít k nějakému 
zobecnění. Komise představila dílčí výsledky na setkání kazatelů 25.5.2021. 
Od té doby nedošlo k žádnému posunu. Jelikož chybí data z velkých sborů 
(Plzeň, Praha), není náš průzkum příliš směrodatný. Zdá se nám však, že obec-
ně ve sborech chybí vůle zjistit pravdu o tom, proč mladí lidé z církve odcháze-
jí. Pokud je tato vůle teoreticky vyjádřena, není už dostatek sil na jejím základě 
situaci věcně prošetřit a z tohoto šetření vyvodit závěry či poučení.

V dalším období chceme zaměřit svou pozornost na problematiku mládeže ve 
sboru Plzeň 3.

Petr Vaďura
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2.6 – Zpráva za Alianci metodistické mládeže

Propojování práce s mladými je úkolem AMM a to jsme také v uplynulém roce 
dělali.Na setkáních delegátů AMM z farností byla možnost se podělit o starosti 
a radosti služby mladým na jednotlivých farnostech. Dále jsme se propojovali 
skrze dvě společné akce, kurz na Poušti a konferenci mládeže.

Poušť 2021

Přípravný tým pod vedením Miriam Vojtové připravil výborný program. 
V osvědčených změnách z loňského roku jsme pokračovali - především vedení 
skupinek měli opět na starosti sami mládežníci s účastí zkušeného dospělého, 
který byl ku pomoci. Ve službě slovem se vystřídali Milan Mrázek, Jaromír 
Andrýsek, Mária Kunstová, David Kružík a Ivana Procházková. Novým prv-
kem byly diskuzní hodiny před večeří, které velmi zaujaly a museli jsme přidat 
další dny do programu.

Velkým přínosem pro kurzy je účast odrostlých mládežníků, kteří jsou pro mla-
dé vzorem. Pro letošní rok hledáme alternativní místo, počítáme s termínem 
23-30.7.2022. Chtěli bychom využít této změny a někde být pomocí. Vše je 
v jednání a prosíme o modlitby.

Konference 2021

Byla dvakrát odložená a možná právě proto byla velmi očekávaná. Moc 
děkujeme mikulovskému týmu, který nevelký počtem, zvládl skoro nemožné: 
zorganizovat konferenci pro neznámý počet lídí za neznámých podmínek. 
Jejich flexibilita byla úžasná. Moc děkujeme Ctiradovi, který byl velkým po-
žehnáním.Nakonec vlivem Covidu přijelo méně lidí, než většinou jezdí 
a museli jsme se obejít bez účastníků ze Slovenska. Přesto byla konference 
velmi povedená a bylo ve vzduchu, že jsme rádi spolu osobně. Vždy je hezké, 
když na nedělní bohoslužbu můžeme být spolu s místním sborem a modlitebna 
praská ve švech. Letos bychom chtěli konferenci uspořádat v Litoměřicích.

Milan Mrázek
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2.7 – Zpráva Komise pro Řád církve



OK ECM — 23. 4. 2022 — Praha 2     63 



64     OK ECM — 23. 4. 2022 — Praha 2

Petr Procházka

2.8 – Zpráva Komise pro liturgii

Komise v minulém konferenčním období nepracovala.

2.9 – Zpráva Komise pro církev a společnost
Zprávu podala ústně sestra Jana Daněčková.
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2.10 – Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů

V roce 2020 jsem byl superintendentem požádán, zda bych vytvořil nějakou 
vizi pro Diakonii ECM. A protože jsem byl jmenován Radou oblasti především 
na základě vypracování této vize formou zpracování jednoduchého záměru, 
chtěl bych vám tento záměr v krátkosti představit.  

Záměr obsahuje 3 hlavní cíle.

Prvním cílem je vytvoření víceúčelové vzdělávací platformy, druhým cílem 
je rozvinutí sociální práce ve městech, kde jsou sbory ECM, a třetím cílem je 
pomoc s rozvojem sociálních služeb mimo území České republiky. 

Do prvního cíle – vzdělávání, budou zapojeni zaměstnanci SKP, kteří budou 
chtít být lektory a budou splňovat akreditační podmínky. Cílem je poskytnout 
vzdělávání, které v sobě zahrnuje bio-psycho-socio-spirituální model. Vzdělá-
vání bude Diakonie nabízet celoplošně - již fungujícím organizacím zabývající 
se sociální prevencí v celé České republice včetně našich SKP, ale také týmům 
ze sborů, které by chtěly pomoci s přípravou zaměstnanců pro nově vznikající 
služby. 

Hlavním úkolem v druhé části vytvořeného záměru je aktivní účast ředitele 
Diakonie na setkáních komunitního plánovaní sociálních služeb ve městech, 
kde má ECM sbory, pokud budou místní sbory o toto stát. V případě, že by 
z těchto setkání vyplynula aktuální potřeba pomoci nějaké cílové skupině 
a sbor by byl v této oblasti schopen na tuto potřebu reagovat aktivní pomocí, 
bude v tomto případě Diakonie tuto službu účelově podporovat.

Třetím cílem ve vypracovaném záměru je spolupráce s již existující službou, 
která se zabývá léčbou lepry v africkém státě  Libérie. V současné době je tato 
spolupráce v jednání a do značné míry byla realizace tohoto záměru díky koro-
navirové krizi odložena.

Aktivity

• V červenci 2021 už to bude rok, kdy jsem převzal agendu Diakonie ECM. 
Z počátku mé funkce jsem pomáhal řešit krizovou situaci v SKP Plzeň. 
Z této situace následně vyplynulo, že mimo jiné je potřeba změnit součas-
né stanovy SKP, a to celoplošně.
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• Stal jsem se členem správní rady obecně prospěšné společnosti Ječmínek, 
o.p.s., která sídlí ve Žďáru nad Sázavou. 

• Diakonie ve shodě se spolufinancováním zřizovatele umožnila finanční 
půjčku a dar  SKP Jihlava v celkové výši 300 000 Kč (200 000 Kč dar, 
100 000 Kč půjčka na rekonstrukci a obnovu).

Co je dále potřeba připravit ke změnám, je Organizační řád Diakonie ECM, 
a to především kvůli upřesnění kompetencí a jiných řídících mechanismů.

V současné době Diakonie zaměstnává dva zaměstnance (ředitele a administ-
rativního pracovníka). Nejvíce energie věnujeme v současné době fungování 
a organizaci třech rekreačních center (Poušť, Veselka, Vojnův Městec), která 
nyní slouží jako velkokapacitní centra pro lidi prchající před válkou na Ukraji-
ně. Tuto službu vnímám jako prioritu.

Nechci ale opomenout původní záměr, který popisuji v úvodu této zprávy. 
Myslím, že naše Diakonie, tzn. naše církev a naše Střediska křesťanské pomoci 
mají velký potenciál na rozvoj nových i stávajících služeb. Vnímám krizi jako 
příležitost a myslím, že teď je ten pravý čas udělat z Diakonie ECM smys-
luplný mechanismus, který bude svojí náplní oslavovat Krista, protože bude 
reagovat na aktuální potřeby lidí v naší republice s přesahem do zahraničí. 

Může se nám někdy zdát, že k vytváření nových služeb máme malý potenciál, 
ale ve srovnání s některými velkými fungujícími organizacemi, které nabízejí 
služby našim občanům v ČR, jsme velmi silná komunita lidí schopná vyví-
jet nové sociální aktivity. Stačí si pouze uvědomit, na jakých základech jsme 
postaveni.

Podpora diakonických projektů

Výtěžek velikonoční sbírky činil 48.823 Kč. Částkou 25 000 Kč byl podpořen 
projekt farnosti Praha 9 Horní Počernice společných obědů pro osamělé a chu-
dé seniory. Dále byl částkou 19 800 Kč podpořen projekt litoměřické farnosti 
na pomoc sociálně vyloučeným lidem, kteří reagují na evangelium a vstupují 
do společenství církve a navracejí se do běžného života. 

Karel Nyerges
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2.11 – Informace za Institut vzdělávání

Institut vzdělávání ECM – Česká oblast

Práci Institutu vzdělávání v České oblasti ECM realizuje společně s dalšími 
spolupracovníky a vede od 1. 6. 2021 tzv. Rada Institutu vzdělávání ve složení: 
Ivana Procházková, Filip Gärtner, Filip Jandovský, Jana Danečková 
a Josef Havíř. Institut momentálně realizuje nebo se podílí na realizaci studij-
ních kurzů:

a. Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu byl zahájen na podzim 
2021, ke studiu nastoupilo dvanáct studentů. V prvním ročníku kurzu vyu-
čují J. Daněčková, F. Jandovský, Pavel Procházka a Petr Procházka.

b. Studijní kurz pro laiky – modul B, který navazuje na modul A momentálně 
neprobíhá. Plánujeme ho otevřít v návaznosti na modul A.

c. Jednotný lektorát momentálně nestuduje žádný student.

d. S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evangelickém pro-
středí. Dvouletý kurz připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR. 
Na podzim r. 2022 bude zahájen jeho čtvrtý běh.  

e. Studijní program Propojené světy byl zahájen na začátku dubna 2021. Mo-
mentálně probíhá třetí kurz zaměřený na problematiku LGBTQ+ a živým 
dědictvím metodismu

Všechny kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní, víkendové, jednorázové 
přednášky a semináře) s distanční výukou přes webový portál moodle (https:// 
moodle.umc.cz/ a http://www.sdetminaceste.cz/) a program MS Teams. V Čes-
ké oblasti je před námi stále úkol vybudovat webové stránky Institutu, moodle 
se neukazuje vždy vhodný pro realizaci některý činností Institutu.

Do celoživotního vzdělávání pracovníků ECM (dále CŽV) jsou v české oblasti 
zapojeni všichni duchovní. Součástí CŽV je Studijní týden ECM, kterou už 
řadu let pořádáme ve Vranově u Brna. V roce 1921 se Studijní týden konal ve 
dnech 19. - 23. září. Hlavním hostem k tématu diakonie a diakonátu byl Karel 
Šimr, Th.D., spolu s ním také Jan Lata a Jana Sedláková. K účasti na Studijním 
týdnu byli pozváni také ředitelé SKP ECM. Ti z nich, kteří pozvání přijali, 
podíleli se pak i na programu, zejména PhDr. Roman Čepelák. Koncem roku 
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2021 proběhly ve dvou skupinách rekolekce s br. Davidem Peroutkou v klášte-
ře ve Slaném. Účastnili se jich tentokrát také někteří laičtí kazatelé 
a spolupracovníci. Supervizní program v naší církvi je připraven, jeho realizace 
se zatím příliš nedaří, ale doufáme že trend se otočí vzhledem k tomu, že zájem 
o něj vždy v naší církvi byl.

Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve v zahrani-
čí. Ivana Procházková je zatím stále členkou Governing Board of The Metho-
dist e-Academy (požádala br. biskupa o uvolnění) a členkou pracovní skupiny 
Methodist Related Theological Schools in Europe (MTSE). Od OK 2021 se 
konalo pouze pracovní setkání Governing Board of The Methodist e-Academy.  
Pro naše studenty trvá nabídka studia The Methodist e-Academy a nabídka 
krátkodobých stáží na metodistických teologických učilištích, příp. i delších 
studijních pobytů tamtéž.

 Ivana Procházková, Th.D., v Praze, 13. 4. 2022

2.12 – Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice

Od dubna 2021 jsem převzal na semináři duchovní program. Byl to stále čas 
kovidových omezení. Ubytovaných bylo cca polovina kapacity 21 míst 
a většinou ze Slovenska. Během lockdownu se zde vytvořilo velmi silné pouto 
a až rodinná domácí atmosféra. Postupně jsme zavedli modlitební setkání 
a seznamoval jsem se se studenty. Na konci roku jsme udělali společnou slav-
nost v prostorách sboru ESUMC.

Podobně jsme zahájili nový školní rok 2021/22 slavnostní bohoslužbou 
a seznámili se s novými studenty. Ranní modlitební setkání probíhají v úterý 
a pátek od 7h s průměrnou účastí 3-6 lidí. Ve středu večer od 21h se scházíme 
k setkání, kam chodí cca 8-11 lidí. Na večerních setkáních si kromě biblické-
ho zamyšlení povídáme své osobní příběhy víry. Mezi ubytovanými jsou lidé, 
kteří na duchovní program nechodí vůbec (cca 8 lidí). Na semináři nebydlí 
momentálně žádný metodista. Pokud máte ve své farnosti někoho, kdo by mohl 
na semináři bydlet, kontaktujte mě.

Díky Bohoušovi Opočenskému, který se stará o technické záležitosti, přibyla 
jedna společenská místnost navíc. To je velmi vítaná změna.

Milan Mrázek
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2.13 – Zpráva Nominačního výboru

Výbory a komise jsou zvoleny do roku 2024. 

Na členství v Komisi pro práci s dětmi a dorostem rezignovali Pavel Hradský 
a Miluše Šálková.

Komise pro finance a církevní majetek pracuje ve složení: Jan Procházka, před-
seda, Vladislav Pech, Petr Procházka, Renata Šimandlová.

Tuto komisi jmenuje Rada oblasti.

Jana Křížová
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3.1 – Zpráva za farnost Brno

V uplynulém roce se brněnská farnost potýkala nejen s omezeními související-
mi s pandemií koronaviru, ale od začátku letošního roku byla farnost postavena 
před nové výzvy spojené s odchodem farářky, Jany Daněčkové, a s nutností 
zajistit chod sboru, včetně vedení bohoslužeb, v co nejvyšší míře vlastními 
silami.

Aktivity uvnitř sboru:

Nedělní bohoslužby probíhaly pravidelně každý týden (jednou měsíčně byly 
spojeny s vysluhováním Večeře Páně) a probíhají takto i nadále. S účinností 
od začátku kalendářního roku byla naše dosavadní farářka, Jana Daněčková, 
přidělena do farnosti Tachov, ale ještě v lednu zajistila větší část nedělních 
bohoslužeb. Od února pak jsou nedělní bohoslužby vedeny jednak administru-
jícím farářem (jednou měsíčně z Mikulova přijíždí posloužit slovem a vyslu-
hováním večeře Páně Ctirad Hrubý) a jednak členy brněnské farnosti. Větší 
část nedělních bohoslužeb jsem v prvních měsících tohoto nového období „bez 
vlastního faráře“ zajišťoval já, podle potřeby budou s touto službou vypomáhat 
další dva členové sboru.

V průběhu loňského roku byla obnovena biblická skupinka, jejíž konání bylo 
ochromeno covidovými opatřeními. Skupinka se schází i nadále více méně 
pravidelně (jednou týdně), třebaže počet účastníků je velmi nízký.

Aktivity vně sboru:

Naše sborové aktivity pro veřejnost byly v loňském roce stále ještě utlumeny 
v důsledku omezení nařízených v souvislosti s pandemií. Namísto tradiční 
týdenní Prázdninové biblické školy (VBS) jsme v červenci uspořádali pouze 
jednodenní program pro děti a mládež spojený s hrami, písněmi a posezením 
nad grilem.

V souvislosti s válkou na Ukrajině jsme ve spolupráci s naší bývalou farářkou, 
Janou Daněčkovou, vypomohli s přeskládáním věcí uložených ve farním bytě 
brněnské farnosti tak, aby se větší část bytu dala nabídnout k dočasnému bydle-
ní menšímu počtu ukrajinských uprchlíků. Na začátku dubna pak tuto možnost 
využila čtyřčlenná rodina (dvě děti, jejich maminka a babička) z ukrajinského 
Dnipra.
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Snažíme se postupně obnovovat své aktivity, které jsme rozvíjeli v době před 
pandemií. Některé z těchto aktivit ovšem nejsou pouze v našich rukách. Rádi 
bychom obnovili týdenní Prázdinovou biblickou školu pro děti a mládež, ne-
jsme si ovšem v současné chvíli zcela jisti, zda již letos bude možné opět zajis-
tit účast přátel z USA, jejichž organizační příspěvek byl pro program této akce 
vždy zásadní. Rovněž se spolu s našimi sourozenci v Kristu z Římskokatolické 
církve snažíme v rámci Noci kostelů znovu otevřít veřejnosti ekumenické cent-
rum Archa, ve kterém se scházíme (která ale patří Římskokatolické církvi). 

Dlouhodobě brněnskou farnost tíží s ohledem na naše možnosti vysoké pře-
depsané částky příspěvků na plat duchovních. Řadu let jsme odváděli částku 
vysoce převyšující veškeré naše příjmy. To jsme si mohli ovšem dovolit jen 
dokud bylo možné doplácet tuto částku z úspor, nyní již úspory nemáme. Rádi 
bychom i nadále působili jako sbor v rámci naší metodistické církve a neklade-
me si žádné podmínky, jakou formu toto působení bude mít – zda budeme moci 
být i nadále samostatnou farností či nikoli. Ovšem tolik peněz, kolik je po nás 
požadováno, už od příštího roku platit nemůžeme, protože ty peníze nemáme.

Josef Havíř

3.2 – Zpráva za farnost Jihlava

Sbor Jihlava:

1. Interní sborové aktivity:

pravidelné:

• nedělní bohoslužby – 1x týdně
• modlitební setkání – 1x týdně (část.online)
• setkání skupinek – 1x týdně (1x14 dní)
• setkání mládeže – 1x týdně
• nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění 
• setkání staršovstva – 1 x 14 dní
• setkání RR – 1 x týdně
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nepravidelné (jednorázové):

• sborová dovolená
• štědroodpolední bohoslužba v kostelíku  
• vánoční slavnost v modlitebně CASD
• velkopáteční bohoslužby

2.  Aktivity vně sboru určené všem:

• dětský letní tábor na Poušti
• zářijová akce na farní zahradě „Zažít město jinak“ spojená s opékáním 

buřtů
• bohoslužby v Domově seniorů Stříbrné terasy

3.  Plány a cíle sboru

• otevřít faru - programy v kavárně v suterénu s nenáboženskou tématikou. 
• skupinky čtení Bible s nevěřícími (Simple the Story), Discovery - Mosty 

k lidem 
• sborové výlety 
• pořádat sportovní akce i pro děti
• Máme ve správě kostelík Sv. Ducha ve Smetanových sadech, což je velmi 

exponované místo. Po pandemii ho chceme častěji využívat ke sborovým 
akcím - bohoslužby, večery chval, sváteční dny, výstavy. V roce 2022 vy-
hodnotíme využívání tohoto objektu a pak rozhodneme, jak dál.

• pořádání sousedských akcí v zahradě fary
• podpora misijního projektu - Kambodža
• více propojit dvě střediska křesťanské pomoci se životem sboru    
• občas mít rodinnou bohoslužbu, zapojit i mládež, teenagery (chvály, čtení 

bibl.textů) 

Od 1. 1. 2021 do 31. 7. 2021 nás administroval z Prahy bratr Filip Gärtner. 
Staršovstvo se scházelo jednou za 14 dní. Sourozenci, kteří mají povolení ke 
kázání nebo jsou laickými kazateli, se scházejí spolu dvakrát do roka s kaza-
telem, modlí se za témata ke kázání a připravují je. Stále držíme vizi nového 
kostela s víceúčelovými prostory a máme pro to oddělený účet a finance. Vize 
růstu sboru vyžaduje větší a příhodnější prostory.   Pandemie zásadním způ-
sobem zasáhla i toto období do života našeho sboru jako všude. Aktivita pro 
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teenagery „FUSION“ se přesunula po dohodě do církve Slova života.  Sborový 
život velmi zasáhlo osobní selhání přiděleného kazatele Jaromíra Andrýska 
v létě. Opět jsme se koncem léta octli v situaci bez stálého pastýře. Proto nás 
do konce listopadu 2021 administrovala sestra superintendentka I.Procházková. 
Od 1.12.2021 se vrátil k administraci našeho sboru na půl úvazku bratr Filip 
Gärtner. Myslím si, že prožíváme těžké období jako společenství. Modlíme se 
dál za nového pastýře, který by měl v létě 2022 přijít. Modlím se za to, aby-
chom bez duchovní újmy přestáli období bez stálého kazatele. 

Josef  Thál

3.3 – Zpráva za farnost Litoměřice
Aktivity uvnitř sboru

V uplynulém období bylo scházení našeho společenství ovlivněno dalšími vl-
nami covidu. I počet účastníků bohoslužeb byl o něco nižší. Nikdo jsme z toho 
neměli radost, ale chtěli jsme se chovat vzhledem k situaci rozumně a respekto-
vat vyhlášená omezení.

Oproti roku 2020, kdy to nebylo vůbec možné, jsme mohli na podzim 2021 ob-
novit tradiční scházení skupinky v domově důchodců u jedné naší milé sestry, 
která tam momentálně přebývá. Téhle službě se věnují jednak jednotlivci při 
individuálních návštěvách, a také skupinka při svém scházení.

Mohli jsme obnovit i tradici příležitostných společných promítání křesťan-
ských filmů, což o rok dříve nebylo vůbec možné.

Stejně jako v roce 2020 všechna tato omezení vedla k tomu, že jsme si znovu 
a silněji uvědomili, jakou pro nás mají společná shromáždění hodnotu a že 
nejsou samozřejmostí. 

V hospodářské a technické oblasti jsme se zabývali spíše drobnou údržbou 
a došlo i na plánovanou výměnu zvukové techniky v hlavním sále.

Aktivity vně sboru

Dobře pokračuje služba v litoměřické vazební věznici, které se s plným nasa-
zením věnuje kaplan Zdeněk Brož a jako ochotný a zapálený dobrovolník i Jan 
Haslinger.
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Na obvyklém letním prázdninovém softbalovém kempu pro děti již byli 
v červenci 2021 zase přítomni američtí trenéři, což o rok dříve nebylo možné 
a jejich úkoly tehdy museli zastat čeští organizátoři a trenéři z řad mládežníků. 
I tentokrát si děti odnášely spoustu skvělých zážitků a duchovní inspirace.

Mateřská škola Klubíčko i v roce 2021 fungovala s dostatečným počtem zapsa-
ných dětí – kapacita školky 25 dětí je dlouhodobě zcela zaplněna. Zájem z řad 
rodičů o přijetí jejich dětí již řadu let významně převyšuje kapacitní možnosti 
mateřské školy, což je pro nás veliká radost a jsme za to vděčni Bohu. Vidíme 
jako důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které patří Kristu. Přibližně 
polovina dětí je z křesťanských rodin z různých církví z města i okolí. Druhá 
polovina rodičů jsou nevěřící, ale tolerantní. Zřejmě jim hlavně záleží na indi-
viduálním přístupu. Proto klademe důraz na budování a prohlubování vztahů 
s nimi.

V září 2021 začal již druhý školní rok naší křesťanské základní školy. V sou-
časnosti je ve škole sedm dětí, mezi nimi i některé se speciálními vzdělávacími 
potřebami. Rok 2021, který již více přál opět prezenční výuce, s sebou také při-
nesl i výměnu na postu ředitelky ZŠ a MŠ. V budoucnosti je v plánu rozšíření 
 vybavení prostor pro další ročníky.

Mám-li rok 2021 stručně shrnout, myslím, že jsme především všichni ocenili, 
že ve sborovém životě můžeme oproti přísným omezením a lockdownům roku 
2020 už o dost volněji dýchat a zažívat více volnosti a klidu – byť s nasazený-
mi rouškami. Kéž nám tahle možnost prožívání společenství vydrží i v budouc-
nu. 

Martin Lang

3.4 – Zpráva za farnost Mikulov a sbor Valtice

Život společenství byl i v naší farnosti v roce 2021 ovlivněn vládními naříze-
ními ohledně setkávání. V roce 2020 jsme se naučili používat online přenosy 
bohoslužeb, a tak jsme během omezení v tomto trendu pokračovali. Větší část 
roku jsme pořizovali videozáznam bohoslužeb, později jsme streamovací živě 
zvuk. Online čtení Bible a modlitební setkávání byla navštěvována mnohem 
hojněji než v době před-covidové.
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Nedělní besídky pro děti jsme v době, kdy jsme se nemohli s dětmi scházet, 
připravovali v audio formě. V době rozvolnění jsme pak pracovali naplno ve 
všech čtyřech třídách. K naší velké radosti se tři hoši ze starší besídky rozhodli 
pro křest, který se uskutečnil po několika měsíčním vyučování Základů víry na 
slavnostním společném shromáždění.

Mládež i staršovstvo mělo velkou chuť připravit Konferenci mládeže, která se 
nemohla uskutečnit v předešlém roce. Už od jara se plánovalo a připravovalo 
a taky se mládežníci i farnost horlivě modlili, aby se akce mohla uskutečnit. 
Díky Bohu, nakonec v září byla příznivá situace k sejití metodistické mládeže, 
a tak mladí mohli prožit víkend spolu. 

Domácí skupinky se scházely podle možností – někdy naživo, někdy online. 
Část roku se scházela i skupinka mužů. Staršovstvo ponejvíce komunikovalo 
online. Několikrát během roku vznikla potřeba modlit se za nemocné, tak se 
starší setkali u nemocného a modlili se podle Jakuba. 

Naše nemocné a nemobilní sestry a bratry jsme navštěvovali podle možností, 
v době omezení pak spíše telefonicky a písemně ve formě sborového dopisu. 
Noc kostelů – dveře obou modliteben jsme otevřeli, ale uvítali jen několik 
návštěvníků.

Nemohu nezmínit ještě jednu událost, která se velmi dotkla naší farnosti. 
V červnu v našem okolí strašlivě řádilo tornádo za doprovodu krup ne zrov-
na běžné velikosti. Několika rodinám ve Valticích jsme pomáhali při opravě 
střech. Též střecha valtické fary utrpěla škodu.

Ekumenické bohoslužby za postižené tornádem v Hodoníně se aktivně účastnil 
kazatel s rodinou. V celém Česku a také v naší církvi se vzedmula vlna soli-
darity, a tak jsme mohli přijímat dary ze sbírky zorganizované pro postižené 
kroupami a tornádem a následně pak zprostředkovat věcné a finančních dary 
postiženým kroupami a tornádem.

Jsme vděčni, že nás Pán Bůh provedl tímto rokem a zahrnoval nás svou milos-
tí. Modlíme se, abychom zůstali věrní, ať si nás můžeme používat ke službě 
bližním.

Olga Stoyová
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3.5 – Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín a sbor Horšovský 
Týn

Sbor Lochotín

Z důvodu covidové pandemie probíhaly bohoslužby až do poloviny května 
2021 přenosem přes MS Teams. Také scházení skupinek, včetně mládeže 
s dorostem, se konalo on-line. Od letnic se konalo setkávání prezenční za 
dodržování vládních nařízení – tj. nedělní bohoslužby s besídkou pro děti, ne-
dělní večerní modlitební on-line hodiny, biblické on-line hodiny po 14 dnech, 
páteční setkávání mládeže s dorostem se skvělou účastí 12-15 osob, setkávání 
devíti skupinek rozšířila desátá – absolventů kurzu duchovních darů, mateřské 
centrum dvakrát týdně, školička s programem pro děti od 2 let v pracovní dny, 
dětský venkovní klub na sídlišti od října, dva cykly biblických Za_stavení – 
společné diskuse na oddíly Písma, kurz základů křesťanství „Pozvání k naději“ 
pro nově příchozí a zájemce. 

S tím souvisela i pracovní setkání – besídkářů, skupinkářů, Výboru pro spolu-
práci s kazatelem, Nominačního výboru. Členové Hospodářského výboru věrně 
spravovali sborovou budovu. Členové Finančního výboru dohlíželi na plnění 
sborového rozpočtu. 

Vedle výše popsaných pravidelných aktivit se konaly i jednorázové – štědro-
večerní bohoslužba, dvě rodinné bohoslužby, akce mateřského centra (Den 
dětí, věncování, podzimníčkování, Mikuláš), Krabice od bot (projekt Diakonie 
ČCE), Rozsvícení vánočního stromku, večer modliteb a chval, gospelová ne-
dělní bohoslužba s benefičním vystoupením sboru Touch of Gospel na podporu 
plzeňského Tyfloservisu, prázdninový příměstský tábor. Proběhla jedna pracov-
ní brigáda několika členů v ECM Týn nad Vltavou. 

V létě proběhla sborová dovolená na Poušti. Také jsme v létě organizačně za-
střešili stanový tábor ECM pro dorost u Myslívského rybníka. Připomněli jsme 
si 25. výročí založení naší farnosti. Přispívali jsme na vzdělávání dvou dětí 
v rámci projektu Adopce na dálku, jednorázovým darem jsme podpořili činnost 
Wycliffových překladatelů Bible. Opět jsme zajišťovali program pro děti 
v nedaleké křesťanské mateřské škole.

Staršovstvo vedle pravidelných měsíčních jednání a modlitebních setkání 
absolvovalo koučing, strávilo noc a den na společném výjezdu a zorganizovalo 
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dvě sborové schůze s tématy, která byla pro některé členy předmětem nespoko-
jenosti.

V loňském roce skončilo hospodaření naší farnosti po dlouhé době schodkem, 
který jsme kryli z úspor z předchozích let. Zároveň je ale patrná finanční oběta-
vost členů – proběhlo několik sbírek pro potřebné, několik sbírek pro zdravot-
níky plzeňských covidových oddělení jako poděkování za jejich nasazení, 
v plné výši odvádíme příspěvky na plat faráře a můžeme zaměstnávat pomoc-
níka kazatele. Určitým zásahem do života sboru bylo rozhodnutí lokalizované-
ho kazatele Radima Škalouda omezit svoji službu ve farnosti.

V loňském roce jsme z důvodu nižší účasti zredukovali počet besídek ze tří 
věkových dětských skupin na dvě. Naopak jsme reagovali na poptávku rodičů 
z okolí a rozšířili školičku (hlídání dětí), aby další děti mohly být přijaty 
– s tím souviselo zaměstnání třetí pracovnice školičky na částečný úvazek 
hrazený z rozpočtu mateřského centra.

V dubnu se zformovala další chválící mládežnická skupina, která je už šestým 
subjektem zajišťujícím hudbu při nedělních bohoslužbách. Nově vznikla služba 
střihání a zveřejňování nahrávek kázání. Jsme zapojeni do církevního projektu 
Modlitební štafeta – modlitby za církev.

Bratr farář vytyčil tři priority, na které se chceme zaměřit – budování vztahů, 
vyučování a evangelizace. V oblasti vzdělání využíváme i nabídek Institutu 
vzdělávání ECM a dalších organizací. Vztahy budujeme v četných skupinkách, 
neformálních setkáváních, ale i skrze sborové schůze. 

V oblasti evangelizace působíme skrze výše popsané pravidelné i jednorázové 
aktivity; přičemž chceme využívat i příležitosti k většímu propojení s okolím 
na Bolevecké návsi. Rádi bychom našli nějaký projekt s misijním rozměrem, 
který bychom jako sbor mohli společně realizovat.

Sbor Horšovský Týn

V domě jedné členky v Horšovském Týně s dobře vybaveným zázemím 
probíhají nedělní bohoslužby dvakrát za měsíc a se stejnou četností i středeční 
biblické hodiny, které jsou přenášené on-line, aby se jich mohli zúčastnit i další 
zájemci. Prezenčně se setkání zúčastňuje sedm místních a dojíždějící farář 
s rodinou, který se ve službě slova pro nedělní bohoslužby střídá s laickým 
kazatelem Vítem Pavelkem.
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Část členů provozuje a je zapojeno v soukromém Rodinném centru Myška 
Lola, které ročně slouží několika stovkám osob z okolí a přes prázdniny dělá 
několik běhů táborů. Stojíme však před výzvou najít způsoby lepšího propojení 
sboru a města – najít dobrou strategii a vhodné způsoby misijního působení 
sboru, ve které by se potkaly naše možnosti a potřeby Horšovského Týna. Pra-
covní skupina pro Horšovský Týn se od doby covidového lockdownu neschází. 
Za další činnost sboru se modlíme. Farář je v kontaktu s nechodícími členy 
prostřednictvím telefonu a sociálních sítí.

Pavel Wittner

3.6 – Zpráva za farnost Plzeň 3 – Maranatha

Život sboru:

Od března 2021 do konce dubna byl život sboru opět poznamenán opatření-
mi proti koronaviru COVID-19. Jako na většinu ostatních sborů tak i na nás 
dolehlo omezení shromažďování po vyhlášení nouzového stavu. Bohoslužby se 
přesunuly do oblasti on-line prostoru, s tím že postupně byla možná i fyzická 
přítomností lidí. Mimo to farář, starší sboru i další služebníci komunikovali 
dostupnými prostředky s ostatními členy sboru a povzbuzovali je, aby v trpěli-
vosti vytrvali doma, a modlili se za ostatní.

Další činnosti byly také omezeny tím, že nebylo možné se setkávat, přesto 
např. práce výborů a staršovstva neustala, ale pokračovala přes e-mail, telefo-
ny a jiné komunikační prostředky. Po ukončení těchto omezení v červnu 2021 
jsme se mohli shromažďovat alespoň přes léto a první týdny podzimu. Přitom 
pravidelné aktivity probíhaly podle toho, jak nám to dovolila opatření. Na pod-
zim a konec roku i přes různá omezení a opatření jsme se scházeli pravidelně 
v neděli, popř. byla možnost sledovat bohoslužbu on-line. 

Během roku jsme mimo pravidelné aktivity, jako bohoslužby, biblické hodiny, 
modlitební setkání a domácí skupinky uskutečnili:

Deskové hry, sborovou brigádu, přespávání dětí v kostele, výlet pro rodiny, 
Noc kostelů a jednadvacet dní vděčnosti, které byli zakončené bohoslužbou 
vděčnosti.

Stali jsme se součástí modlitební štafety ECM.
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Dále jsme se v rámci plzeňské ekumeny spolupodíleli na Ekumenické boho-
službě, Ekumenickém týdnu modliteb 24/7 a Aliančním týdnu modliteb, který 
se však v roce 2021 konal pouze online.

V on-line prostoru se uskutečnilo 30 bohoslužeb a novoroční zamyšlení

Na konci roku 2021 odešel do důchodu bratr Pavel Hradský (stávající farář) 
a od ledna r. 2022 byl jmenován na naši farnost jako odpovědný farář br. Petr 
Vaďura. S jeho příchodem se v chodu naší farnosti udály i některé změny, jako 
změna liturgie bohoslužby, změna důrazů v teologii (od tradičního způsobu 
k liberální teolog.) a vznik nové skupiny mládeže pojmenované Plzeňské vče-
ličky.

Na závěr použiji slova ze zprávy minulé, protože jsou stále platná:

Stále věřím, že nás Pán provede i tímto obdobím, kdy je třeba vynaložit větší 
úsilí a vynalézavost pro společné sdílení naší víry. Nechť je pro nás příležitostí, 
ve které se osvědčí naše víra, která nám dává naději, že z toho můžeme být 
více posíleni a požehnáni.

Petr Konopík

3.7 – Zpráva za farnost Praha 2 – Nové Město

Rok 2021 se otevřel omezením počtu účastníků na bohoslužbách. V této situaci 
mnoho členů sboru raději volilo dobrovolné zůstávání doma. Daniel Červe-
ňák tak vzal na svá bedra zajištění přímého přenosu bohoslužeb přes Youtube. 
Anička Lauková přišla s nedělní besídkou online. Zhoršení pandemické situace 
vedlo až k úplnému uzavření kostela na několik týdnů v březnu.

Po té byly bohoslužby pořádány každou neděli dvakrát kvůli omezení počtu 
účastníků v místnosti. Týdenní skupinky a jiná pravidelná setkávání se konala 
tak, aby splnila bezpečnostní opatření. Besídka nadále zůstávala online.

Od té doby situace povolila, avšak vytrvalá služba Daniela Červeňáka zůstala. 
Každou neděli tak vysíláme přímý přenos bohoslužeb.

I přes nepřízeň situace se život ve sboru nezastavil. Zaštítili jsme bazar pořáda-
ný Dominikou Kružíkovou, jehož výdělek šel na dobročinnou věc. Nakonec se 
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opět konala Noc kostelů. Pod vedením Ralfa Mošta pořádala GaleriEcm jedno 
autorské čtení a výstavu obrazů. 

V listopadu byla pořádána Dětská bohoslužba o Gedeonovi a oratorium Kázání 
na hoře ve spolupráci s Markem Šlechtou.

V prosinci se již tradičně konala Mikulášská besídka a bratr Maláč oslavil 
velmi kulatých 100 let.

Sbor v Sedlčanech byl v tomto roce uzavřen a provoz budovy předán pod 
Správu budov.

Náš sbor nabízí pravidelné bohoslužby otevřené pro každého. Dále možnosti 
pozvat na bohoslužby výjimečné jako jsou Vánoční a Velikonoční.

Na Mikulášskou besídku také zveme lidi z okolí. Díky Danielu Červeňákovi 
a farářce Janě Křížové se neztrácíme ani v online světě. Ve středu se pravidelně 
setkáváme v poledne ke krátké bohoslužbě momentálně bez oběda. Hledáme 
možnosti jak oslovit vnější svět a pozvat lidi do našeho společenství.

Po diskusi o silných stránkách sboru a nových možnostech služby, kterou mo-
derovala sestra superintendentka a která pokrčovala na staršovstvu, se členové 
sboru sešli k dalšímu prozkoumání situace na sborové diskusi po nedělním 
shromáždění. Tam někteří členové představili nové možnosti oslovení lidí, 
které se jim osvědčily. Sborové diskuse na toto téma budou ještě pokračovat.

Tomáš Kostka

3.8 – Zpráva za farnost Evangelické církve metodistické 
v Praze 2 – Agapé

Náš sbor Agapé je první rusky mluvící sbor v naší centrální konferenci. Naše 
bohoslužby probíhají v neděli v 16 hodin.

V tomto roce jsme zahájili modlitební bohoslužbu, která se koná každý čtvrtek 
v 19 hodin. Také jsme měli jako i minulý rok anglický jazyk s rodinou Moto-
vilových, misionářů z Ameriky a několik domácích skupinek. Letos jsme měli 
křest a v září jsme v našem sboru oslavili svátek díkůvzdání, a modlili se za 
novorozenou holčičku Grace aby ji pán Bůh požehnal v jejím životě.
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V říjnu jsme pak navštívili sbor v Horních Počernicích kde jsme spolu s bratry 
a sestry oslavili díkůvzdání a výročí sboru. I nadále se snažíme vést službu i na 
internetu, formou YouTube, kam přidáváme videa z kázání, zpěvu či veršů. 

Chceme moc poděkovat Ivaně Procházkové, Petru Procházkovi a všem sborům 
ECM za jejich podporu, společnou lásku v našich sborech a modlitby. 

V této chvíli jsme také velmi vděčni za vaši ochotu a obrovskou humanitární 
pomoc pro Ukrajinu. Velmi si toho vážíme. Ať Vám všem Bůh žehná. 

Eduard Holtman

3.9 – Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice

Sbor v Horních Počernicích je místem, kde lidé mohou najít duchovní domov. 
Po administraci Ivany Procházkové od července 2021 slouží jako konečně stálý 
farář Petr Procházka (tedy alespoň máme naději, že to s námi vydrží několik let 
a dotáhne k cíli, co zde započal:-).

V minulém roce jsme společně naplánovali a uskutečnili několik výjimečných 
bohoslužeb a setkání: Svatodušní bohoslužbu spolu s dalšími sbory z Horních 
Počernic, Díkuvzdání spojené s připomínkou výročí 90 let sboru, Den dětí, 
křestní bohoslužbu, „Babinec“ s výrobou adventních věnců, vánoční slavnost. 
Jsme rádi, že na začátku letních prázdnin proběhl 2. ročník příměstského tábora 
pro 19 dětí (ze sboru, Horních Počernic a okolí) zpracovávající téma Labyrintu 
světa J. A. Komenského, na závěr tábora přijel se svým divadlem nezapomenu-
telný Víťa Marčík. 

Na tábor pak navázaly akce naší besídky - v říjnu Loučení s létem a únorový 
Maškarní rej. Zapojili jsme se také do akce Červená středa 24. 11., kdy byl 
celou noc červeně nasvícen zámek HoPo a modlili jsme se za pronásledova-
nou církev. Pro sousedy i širší okolí jsme zorganizovali setkání nad projektem 
Revitalizace zámeckého areálu v Horních Počernicích, zapojili jsme se i do 
prezentace hornopočernických spolků „Zažít město jinak“. Mohl proběhnout 
i 6. ročník atraktivní akce „Počernická kopačka“ ve spolupráci s SKP.

Sborové prostory se rozrostly o kancelář faráře a sloupovou síň na zámku 
HoPo, kuchyň a kavárnu. Využíváme i místnost v přízemí zámku pro setkávání 
naší besídky. 
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2x týdně probíhá modlitební setkání on-line, biblické ani domácí skupinky se 
přes rok nescházely, probíhalo pouze online komunitní čtení Bible do srpna 
2021.

Pravidelně aktualizujeme sborový web, Facebook a YouTube kanál, přispíváme 
1x měsíčně do místního „Hornopočernického zpravodaje“, obohacujeme také 
články svých členů metodistický čtvrtletník „Slovo a život“ i celorepublikový 
ekumenický měsíčník „Život víry”. Snažíme se také rozvíjet spolupráci s Azy-
lovým domem SKP HoPo. 

Staršovstvo a sbor má dlouhodobě na srdci novou koncepci areálu zámku, jejíž 
součástí má být nový kostel (v rámci církevního centra), na jehož budování se 
chce sbor podílet. Mnohé se již podařilo na úřadech prosadit, začátku samotné 
přestavby je však ještě dlouhá cesta. Rádi bychom položili základ budoucího 
stacionáře pro seniory – na zámku se schází skupinka seniorek, kterým Petr 
Procházka občas slouží. Více můžete sledovat na webu www.arealhopo.cz

I přes nepřízně doby chceme žít věrný a pokud možno pravdivý život učedníků 
Ježíše Krista, starat se o členy sboru, potřebné a misijně působit na své okolí.

Martin Jeřábek

3.10 – Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice

Dění ve farnosti bylo také v roce 2021, podobně jako v celé zemi, ovlivněno 
pandemií.

Oproti některým obdobím roku 2020 bylo již možné konat bohoslužby.

Po celý rok 2021 se nám dařilo realizovat přenosy přes kanál Youtube a umož-
nit tak sledování bohoslužeb formou přímého přenosu, případně v pozdějším 
čase ze záznamu.

Významnou změnou ve farnosti byla změna faráře, od ledna 2021 nahradil Fili-
pa Gärtnera Milan Mrázek. Nejprve na plný úvazek, od dubna 2021 pak na 0,8 
úvazku. V květnu se nám podařilo opět uskutečnit Noc kostelů (za účasti více 
než 100 lidí). Skupinky se již scházely spíše pravidelně, s možností setkávání 
online.
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Od začátku roku se každou středu odpoledne otevírá kostel pro veřejnost 
s možností tiché modlitby nebo rozhovoru s farářem.Také se od září každý 
čtvrtek večer koná setkání nad Biblí a navazující modlitební setkání – oboje 
přenášené online. Služby pastorace zajišťoval především farář dle aktuální 
potřeby.

Podle možností jsme zajišťovali pronájmy sborových prostor dalším církvím 
a dalším zájemcům. Staršovstvo se scházelo většinou pravidelně a spolu 
s kazatelem plánovalo a uskutečňovalo zajištění potřebných služeb.

Pokračovala i spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, Texas, USA, 
avšak s ohledem na situaci pouze korespondenčně, cestu do partnerského sboru 
se, stejně jako v předchozím roce, uskutečnit nepodařilo.

V červnu jsme organizovali bohoslužbu v místní knihovně ve Statenicích, 
s následným setkáním na zahradě u Jardy a Ivany.

Podařilo se nám vybrat dostatečnou sumu peněz na pořízení skříní do velkého 
sálu, ve kterých jsou umístěny knihy k prodeji i půjčení a také šatna. Celá zadní 
stěna velkého sálu je nyní provedena nově podle architektonického návrhu.

V adventním čase jsme uskutečnili misijní projekt, složený z více částí (výroba 
věnců, zdobení perníčků, koncert), završený pozváním na Půlnoční.

Na Štědrý den proběhla po 3 letech opět Půlnoční bohoslužba. Účast byla sice 
o něco nižší než obvykle, ale byli jsme rádi za každého účastníka i za to, že se 
bohoslužbu podařilo uskutečnit.

Pro rok 2022 jsme si stanovili tyto cíle:

• Osobní obnovu – obnovení křtu na Velikonoce
• Sborové setkání – pro vyjádření se, jaký sbor chceme společně budovat
• Obnova členských slibů v červnu

Směr, kterým bychom chtěli jít, má následující charakteristiky:

• Církev, kam rád zvu své okolí
• Společné nadšení
• Srozumitelná církev
• Otevřenost pro každého
• Společně pomáháme
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K definování těchto cílů i charakteristik jsme dospěli po diskusi, ve které 
zaznělo, že vnímáme, že probíhá určitý restart sborového života a to nikoliv, že 
bychom jej nějak detailně plánovali (to neznamená, že bychom po něm netou-
žili), ale že Bůh sám mezi námi a v nás koná nové věci. Staré těžkosti a rány 
pomalu mizí z povědomí a nastupuje očekávání toho, co je společně před námi 
v další fázi života sboru.

Dlouhodobým úkolem je také zajištění finanční stability sboru do budoucna. 
I v této otázce došlo v průběhu roku 2021 k určitému pokroku. Ročně nyní také 
odkládáme 10 procent z vybraných nájmů do FUB.

Další novinkou v životě sboru je konání filmových večerů 2x měsíčně v pondělí.

Úplně nejaktuálnější událostí je snaha o pomoc postiženým válkou na Ukraji-
ně, ať již pořádáním sbírek potravin i s možností přispění obyvatel z okolí, tak 
ubytováním potřebných rodin v prostorách sboru.

Děkujeme všem bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní podporu.

Jaroslav Pajas

3.11 – Zpráva za farnost English Speaking United Methodist 
Church v Praze 10 – Vršovicích

The year 2021 began in the midst of lockdown due to coronavirus restrictions 
and facing the impact of COVID on church attendance. The church in many 
ways was struggling to make its way forward and overall attendance had 
dropped to about 15 total core members. We spent the first quarter of 2021 
without holding any in-person worship services or activities, and instead had 
our weekly Sunday service each week using Zoom. This was not an ideal situa-
tion, but slowly relationships began to grow deeper as well as again the sense 
of community as a church. 

We held several meetings during this time, which were open to all attendees 
of the church, and we discussed how to attract people to the ESUMC during 
lockdown, how to increase our community and how to maintain the financial 
stability of the church. These discussions were not easy to solve. However, 
as a result we did begin a weekly prayer meeting on Wednesdays via Zoom, 
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which continues currently. We also began to have visitors to our virtual servi-
ces, and Pastor Velma began doing more Bible studies. At least one person 
from this time has continued their regular online attendance and presently does 
individual Bible study with our pastor. 

As the covid situation began to improve, we resumed in-person worship servi-
ces the first Sunday in June. This was a welcome change and the stability of 
our church slowly continued to increase. We received visitors throughout the 
Summer and this trend has continued since that time. We also held a BBQ at 
the ESUMC during the Summer and said goodbye to Johan and his family as 
they went home to South Africa. 

Pastor Velma left to visit her family for a few weeks at the end of August, and 
during this time the members of the church stepped into to fulfil roles in lea-
ding the services. At this point it was evident that the church had again reached 
a stronger level of work and service thanks to deepening relationships with one 
another and through Christ. The members managed Velma’s absence and we 
picked back up as normal when she returned in September.

The last quarter of 2021 and the first quarter of 2022 brought new regular atten-
dees and though slowly, the church has been growing again. Weekly attendance 
has increased and this trend continues. We have new attendees volunteering 
in services, playing music and reading scripture. We also received news that 
Pastor Velma would remain with us until June 2022, and though we are sadde-
ned by her coming departure, the church appears to be in the beginning of 
a new season of growth and should be ready to welcome the next pastor.

Although the ESUMC began 2021 in a difficult position, throughout the year 
we have seen slow but continual positive changes. There has been a deepening 
of faith and relationships, and, at the beginning of 2022, we believe that we are 
in a position to be carefully optimistic about the coming year. 

The report has been written by Rob Keating, edited by Michal Bláha

Rok 2021 začal uprostřed omezení způsobených koronavirem a čelili jsme  
dopadům COVIDu na návštěvnosti sboru. Sboru se v mnoha ohledech nedařilo 
probojovat kupředu a celková návštěvnost klesla na zhruba 15 celkových zá-
kladních členů. První čtvrtletí roku 2021 jsme strávili bez pořádání jakýchkoli 
prezenčních bohoslužeb nebo aktivit a místo toho jsme každý týden pořádali 
nedělní bohoslužbu pomocí Zoomu. Nebyla to ideální situace, ale pomalu se 
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začaly prohlubovat vztahy i opětovný pocit společenství jako církve. 

Během této doby jsme uspořádali několik setkání, která byla otevřená všem 
účastníkům sboru, a diskutovali jsme o tom, jak přilákat lidi do ESUMC během 
lockdownu, jak rozšířit naše společenství a jak udržet finanční stabilitu sboru. 
Tyto diskuse nebylo snadné vyřešit. Přesto se podařilo. Výsledkem bylo, že jsme 
zahájili týdenní středeční modlitební setkání prostřednictvím Zoomu, které 
pokračuje i v současné době. Začali jsme mít také návštěvníky našich virtuál-
ních bohoslužeb a pastorka Velma začala vést více biblických studií. Minimálně 
jeden člověk z této doby pokračuje v pravidelné online docházce a v současné 
době se věnuje individuálnímu studiu Bible s naší pastorkou. 

Když se covidová situace začala zlepšovat, obnovili jsme první neděli v červnu 
osobní bohoslužby. Byla to vítaná změna a stabilita našeho sboru se pomalu 
dále zvyšovala. Po celé léto jsme měli návštěvníky a tento trend od té doby 
pokračuje. Během léta jsme také uspořádali grilování v ESUMC a rozloučili se 
s Johanem a jeho rodinou, kteří odjeli domů do Jihoafrické republiky. 

Pastorka Velma odjela na konci srpna na několik týdnů za rodinou a během 
této doby se členové sboru ujali role při vedení bohoslužeb. V tomto okamžiku 
bylo zřejmé, že sbor opět dosáhl silnější úrovně práce a služby díky prohlu-
bujícím se vzájemným vztahům a skrze Krista. Členové sboru zvládli Velminu 
nepřítomnost a po jejím návratu v září jsme opět pokračovali v normální práci.

Poslední čtvrtletí roku 2021 a první čtvrtletí roku 2022 přineslo nové pravi-
delné návštěvníky, a sbor opět - i když pomalu - rostl. Týdenní návštěvnost se 
zvýšila a tento trend pokračuje. Noví účastníci se nám hlásí jako dobrovolníci 
při bohoslužbách, hrají ve chvalách a čtou písmo. Obdrželi jsme také zprávu, 
že pastorka Velma s námi zůstane až do června 2022, a přestože nás její blížící 
se odchod zarmoutil, zdá se, že sbor je na začátku svého nového období růstu 
a měl by být připraven přivítat dalšího pastora.

Ačkoli ESUMC začínal rok 2021 v obtížné situaci, v průběhu roku jsme za-
znamenávali pomalé, ale neustálé pozitivní změny. Došlo k prohloubení víry 
a vztahů a na začátku roku 2022 věříme, že můžeme být v nadcházejícím roce 
opatrně optimističtí.

Zprávu napsal Rob Keating, upravil Michal Bláha.

(Český překlad: DeepL, úpravy Martin Kukla)
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3.12 – Zpráva za farnost Protivín a sbor Týn nad Vltavou

Farnost Protivín se skládá ze 3 sborů, a to Vimperka, Protivína a Týna nad Vl-
tavou. V blízkosti sborů se nachází i rekreační zařízení ECM Veselka a Poušť 
u Bechyně.  Každý sbor má specifický charakter, týkající se věkového složení 
členů, oblíbených písní i prožívání duchovního života.

Sbor Vimperk pořádá aktivity pro maminky s dětmi, pronajímá budovu Jazy-
kové škole Ezau (vyučujeme angličtinu, němčinu, francouzštinu, ale i moderní 
hebrejštinu, dle zájmu i japonštinu, finštinu, ruštinu a jsme připraveni vyučovat 
češtinu, bude-li o ni zájem) a také oblíbené sportovní kempy s našimi přáteli 
z partnerského sboru v USA. Sbor tvoří především střední generace a také 
několik mladých lidí a jedna mladá rodina. 

Sbor miluje moderní chvály. V současnosti i díky úzkým kontaktům s katolíky 
se střídavě v kostele a v naší modlitebně konají tématické večery chval. Lokál-
ní kazatel Zdeněk Neužil se věnuje dostavbě naší modlitebny, ale působí i jako 
správce Veselky. V týdnu se členové sboru setkávají na biblických hodinách 
a online modlitebních chvil.

Sbor Protivín je veden farářem Richardem Novákem. Díky němu si ve sboru 
našel místo šachový klub, kam může přijít kdokoliv. V SKP Pastelka skončila 
HPP jeho ředitelka Miluška Šálková, budova slouží k pronájmu na bydlení, 
nicméně Miluška plánuje pořádání kuchařského tábora. Sbor tvoří převážně 
starší lidé, nicméně rádi se sejdou k pravidelným měsíčním setkáním a zapojují 
se i do domácí skupinky. Střední generace plánuje výlety do okolí. Členové 
protivínského sboru rádi zazpívají starší písně, ale i modernější chvály, nicmé-
ně zde chybí dostatek zpěváků a muzikantů. Členové protivínského sboru se 
společně s lidmi z Týna nad Vltavou velmi pomáhají s pomocí ukrajinským 
uprchlíkům na Poušti. 

Sbor Týn nad Vltavou tvoří mladší a střední generace, jedná se o živé spo-
lečenství, které navíc oplývá hudebníky, takže je vždy přítomen někdo, kdo 
doprovodí účastníky bohoslužeb. Sbor se také schází ke společným biblickým 
hodinám, farář Richard zde vede kurz Učedníka. 

Eva Piherová
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3.13 – Zpráva za farnost Slaný

Vzhledem k situaci covidu se některá setkání uskutečnila on-line a telefonic-
ky (pro ty, kdo nemají internetové připojení). V době nemoci a nepřítomnosti 
kazatele zastupují bratři Petr Šmíd a Luděk Voigt.

Některé body z jednání staršovstva a ze života sboru mezi konferencemi: 

• Jednání se sborem CASD a ukrajinsky mluvícím BJB o prodloužení 
pronájmu prostor Husova domu. CSAD patrně vlivem pandemie v květnu 
skončil. BJB v březnu očekává misionáře z Ukrajiny. Už mají vybaveno 
příslušné povolení.

• Na jaře náhle zemřel Bajram Ježek, který se zasloužil o rekonstrukci Huso-
va domu a byl díky Pánu velkou oporou sboru. 

• Bratr Ondra, opora chválící skupinky, se odstěhoval na Slovensko.

• Dne 6. 5. jsme měli setkání se sestrou superintendentkou k jednání 
o budoucnosti sboru. Shodli jsme se, že nám na srdci leží prospěch sboru 
a toužíme po tom, aby nesl Kristovo ovoce.

• V neděli 16. 5. se konala farní konference a staršovstvo posílili Luděk 
Voigt a Petr Vlasák.

• V rámci akce Noc kostelů 28. 5. jsme odkládali břemena.

• V červnu staršovstvo projednalo duchovní stav a aktuální potřeby sboru, 
připravovalo letní program a návštěvu superintendentky s vedoucím správy 
budov včetně prohlídky kazatelského bytu. Uskutečnilo se vzpomínkové 
rozloučení s Bajramem.

• V červenci rozhodnuto o vyučování Svoboda v Kristu, které začalo 16. 9. 
Prošli jsme je v deseti lekcích pod vedením kazatele Petra Káchy. Jsme 
vděční Pánu za toto vyučování.

• Téměř celý slánský sbor se v sobotu 5. 11. účastnil oslav 100+1 v Praze 
v Ječné.
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• Adventní koncert Richarda Pachmana a Dity Hořínkové se konal 12.12. 
v 18 hodin ve slánském sboru. Byl to hezky strávený čas,který nás naladil 
na oslavu narození našeho Pána 

• Jednali jsme o pozvání zástupců Teen challenge z Poštovic s informacemi 
o jejich práci a kázáním (uskutečnilo se 31. 1. 2022), o možnosti přednáš-
ky z infocentra s vycházkou po místech, kde všude se ECM scházela ve 
Slaném při svém počátku před 100 lety, než byl postaven Husův dům 
– uskutečnění se plánuje na jaře.

• Instalovali jsme zabezpečovací zařízení v budově sboru, vylepšili jsme 
ozvučení, instalovali jsme dálkové ovládání vytápění.

• Krajské ředitelství HZS Středočeského kraje ohlásilo kontrolu BOZP
sborových prostor. Byla provedena revize podle platných předpisů, revize 
elektroinstalace, obnoveny hasičské přístroje, nová instalace hromosvodů 
a kontrola komínů.

• Projednávali jsme možnost opravy oplocení budovy, případné položení 
zámkové dlažby v zahradě, nahrazení lavic v modlitebně židlemi.

• Byli jsme informováni, že po výroční konferenci 2022, končí služba 
našeho kazatele a jednali jsme se superintendentkou o dalších možnostech 
práce ve Slaném, včetně rekonstrukce bytu. Po návštěvě paní architekt-
ky Slámové a vedoucího správy budov by měli z ústředí přijít s návrhem 
úpravy kazatelského bytu pro účely kanceláře a prostor pro děti, případně 
mládež. Nebo zmenšený byt pro pronájem k bydlení a kancelář kazatele.

• V sobotu 19. 2. 2022 (Mezinárodní den průvodců) od 14 hodin upořádalo 
infocentrum ve Slaném vycházku, která zahajuje sezónu organizovaných 
vycházek s průvodcem a je věnovaná moderní architektuře ve Slaném. 
Začíná u infocentra a končí v Husově domě.

• V neděli 27. 2. slouží sestra superintendentka při bohoslužbách, na něž 
naváže Farní konference.

Prosím o Boží požehnání, naplnění Duchem smíření, trpělivost, vytrvalost 
a Ježíšovu lásku pro všechny bratry a sestry, i pro mě.

Zdenka Pergnerová
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3.14 – Zpráva za farnost Tachov

V roce 2021 dále pokračoval náš provoz ve zvláštním režimu, kdy jsme se 
mohli a poté zase nemohli scházet. Aktivity sboru jsme přizpůsobili situaci 
a některé z aktivit jsme přesunuli do on-line prostoru. Jak jen to bylo možné, 
tak jsme se začali setkávat osobně a pokusili se vše uvést do stavu před pande-
mií. Něco se podařilo lépe, něco hůře. 

V létě jsme pořádali letní biblickou školu v Trhanově, tábor Royal Rangers na 
Oboře a v 70‘ spolu s Američany z vojenské základny English-fusion camp. 
Díky darům od Američanů a ochotě mládežníků se nám povedlo zrekonstruo-
vat místnost pro mládež, kde je, kromě rekonstrukce místnosti, nainstalována 
herní konzole, nový stůl a deskové hry.

Z pravidelných aktivit jsme obnovili provoz mateřského centra třikrát v týdnu, 
schůzky Royal Rangers a Fusionu, Literární čajovnu. Nově se nám podařilo 
začít Art workshop a pokračujeme s burzou oblečení. Na všech aktivitách se 
podílí jak členové sboru, tak i sami účastníci daných aktivit. 

Na některé z aktivit se nám podařilo získat prostředky z Plzeňského kraje 
a z rozpočtu Města Tachova. 

Velkou změnou pro farnost byl odchod Petra Vaďury a příchod nové farářka 
Jany Daněčkové a to k 31.12.2021. Farnost se na tuto změnu připravovala od 
léta, kdy jsme se o ní dozvěděli. 

Pavel Beneš
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3.15 – Zpráva za farnost Třeboň

V roce 2021 byl první celý rok naší sestry farářky Márie Kunstové ve službě 
třeboňskému sboru.

První polovina roku byla jako všude postižena covidovými omezeními. Nic-
méně pravidelně probíhali, pokud to omezení umožnila, Bohoslužby, biblické 
hodiny. Dále potom skupinky dětí, seniorů a pravidelná setkávání v rodinách. 
Dále se sbor účastní ekumeny mezi církvemi. 

V průběhu roku se nám povedlo „nastartovat“ skupinku chval. Rovněž probí-
há pravidelné vydávání sborového Majáčku. Dále sestra farářka navázala na 
návštěvy v domově v Libniči u Č. Budějovic. 

Staršovstvo se scházelo ve složení: Mária Kunstová, Anna Koubová, Pavel 
Svidenský, Petr Klaboch, Marcel Hule. Pokud možno pravidelně 1x měsíčně.

V rámci pravidel se uskutečňovala vzájemná návštěva členů sboru a některé 
společné akce. Zahradní grilování, pobyt v Orlických horách pro rodiny s dět-
mi, návštěva Veselky ve Vimperku a vimperského sboru. Dále potom akce pro 
širokou veřejnost v Husově kapli: Zažít Třeboň jinak.

V polovině roku 2021 rovněž proběhla výměna el. přímotopů v bytových pro-
storách podkroví za radiátory a napojení na plynové vytápění zbytku prostor. 

Na jaře 2022 začne plánovaná oprava varhan. S ohledem na situaci na Ukraji-
ně se přizpůsobil volný prostor besídkárny a kuchyňky vedle modlitebny pro 
ubytování 4 členné rodiny z Charkova a jsme připraveni prostor poskytnout 
i na delší období.

V březnu zahájeny Manželské večery (účastní se 3 páry). Chceme dále dle 
možností pokračovat v provozování Mateřského klubu.

Marcel Hule
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